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Chrám Boží,
dom modlitby

Chrám Boží je symbolom stretnutia sa 
ľudskej duše s Bohom. Je pre nás mies-
tom, kde sa Boh prihovára človeku slo-
vom, modlitbou. Preto veriaca duša túži 
po chráme, po rozhovore s Bohom. Naši 
predkovia túžili po svojom chráme. Dnes 
si možno ani nevieme predstaviť ich ra-
dosť z vlastného chrámu Božieho, ktoré-
ho 90. výročie postavenia a posvätenia si 
pripomíname. Do chrámu prichádzame k 
spoločným modlitbám, v ktorých je skryté 
veľké tajomstvo. Ako silná reťaz púta vedľa 
seba tých sediacich, i tých, ktorí potrebujú 
v sklamaní posilniť svoju vieru a všetkým 
sa dostane to, čo očakávajú, pretože mnoho 
zmôže modlitba spravodlivého opravdivá. 
Preto nezanedbávajme službu v chráme, 
prichádzajme do neho, aby sme duchom 
vrúci, slúžiac Pánovi, bratskou láskou na-
vzájom spojení, mali istotu časného i več-
ného požehnania Otcovej lásky. Chrám 
Boží má slúžiť k vybudovaniu nášho vnú-
torného chrámu. Kresťan je chrámom Bo-
žím a Duch Boží v ňom prebýva. Je to aj s 
nami tak? Sme skutočnými kresťanmi? Aj 
dnešné výročie je vhodnou chvíľou si na 
to odpovedať. 

Mgr. Vladimír Pavlík, ev. farár

Ako sa v jeseni tešili naši starkí
   „Bude ako bude,
   kapusta je v sude,
   zemiak pod humnami,
   Pánbožko bol s nami,
   usmial sa nám na dom.
   Nezhynieme hladom.
   Vydržíme zimu,
   dočkáme sa jari.
   Až jej kuku z buku
   pôjde po chotári.“
                  Milan RúfusIlu

str
ác

ia
 D

r. 
V

la
sta

 Š
ia

rn
ik

ov
á

Spomienka tichá
Katarína Devečková

Spomienku tichú
v posvätnej chvíli
kostolu nášmu 
venovať chcem.

Obdiv a úctu
starým mamám, otcom
v túžbe po vlastnom 
nábožnom stánku
ďakovať v jeho zrodu deň.

Kde brali silu
ráno, čo ráno
vysúkať rukávy,
necítiac mozole
ani nie do roka
splniť svoj veľký sen?

V modlitbe, vo viere,
že ten stánok svätý
ich nielen prežije,
že pod krídla svoje
prichýli aj ďalšie
Poruby generácie.

Deti aj ich deti
nájdu cestu pravú,
v siedmy sviatočný deň
sklonia v tichu hlavu,
v speve a modlitbe
pocítia pokoj svoj,
kým doma zasadnú
za nedeľný stôl.

POKOJ VÁM!

Už deväťdesiat rokov
ich pozdrav Krista zdraví
na priečelí chrámu.
Už deväťdesiat rokov
sviatosť krstu 
s krstnými rodičmi
spolu prijímajú.
O pár rokov neskôr
vlastnými slovami
prijatie do cirkvi
sami potvrdzujú.

A keď pred Bohom chcú
dva životy spojiť,
lásku si sľubovať
a „áno“ vysloviť,
do chrámu ich opäť
cestička zavedie.

Prejdúc ju spoločne
žiť radosť aj žiaľ,
na jej konci vrúcne 
ďakovať za ten dar.
V modlitbe ruky zložené
s pokorou v našom kostole.

Už deväťdesiat rokov.
Boží pokoj, požehnanie.
Ďakujeme vrúcne, Pane.

Výsledky 
v  Závažnej Porube

 Počet voličov zapísaných v zozname 
voličov 1068, počet voličov, ktorí sa zúčast-
nili na hlasovaní 814, počet voličov, ktorí 
odovzdali obálku 814, počet platných odo-
vzdaných hlasov 807. Účasť 76,2 %.
Počet platných hlasov:
Pirátska strana Slovensko 3
Princíp 0
Progresívne Slovensko 165 
Spoločne občania Slovensko 2
OĽANO a priatelia 70
Komunistická strana Slovenska 3
Maďarské fórum 0
Vlastenecký blok 1
Modrí, Most híd 1
Spravodlivosť 0
Slovenské hnutie obrody 0 
Sloboda a solidarita 75
Sme Rodina 27  
MY Slovensko 1
Slovenská národná strana 62
Smer – sociálna demokracia 144
Hlas – sociálna demokracia 148
Szὅvetseg  0
Srdce – vlastenci a dôchodcovia 1
SDKU – DS 1
Kotlebovci 7
Demokrati 17  
KDH 32
Karma  4
Republika  43 
 Volebná komisia: Miloš Gulika, 
predseda, Květostava Rychlá, Michal Ko-
váč, Anna Kováčová, Mgr. Anna Beňová, 
zapisovateľ Ing. Andrea Uličná

Podľa zápisnice spracoval: -dm- 
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Nič netrvá večne.
 Mája zasadili a po mesiaci 

zosňali.
V tomto roku sa folkloristi z Poludnice 
pochlapili. Zasadili naozaj urasteného 
mája. Na mesiac sa stal dominantou obce. 
V pondelok 3. júla 2023 mája zložili a od-
viezli. Pritom si zaspievali, ba aj zatanco-
vali.                    -dm- foto: Zuzka Macková

Seniorky sú vždy 
nápomocné

Námestie v obci máme vynovené, no 
potrebuje údržbu. Šikovné ruky žien z 
Klubu dôchodcov v spolupráci s pracov-
níčkou COOP Jednoty okopali v utorok 
27. júna 2023 záhony. Zveľadili a skrášlili 
revitalizované centrum našej obce.

Foto a text MI

Bohuslavice 
v Závažnej Porube

V utorok 20. júna 2023 pricestovala do 
Závažnej Poruby milá návšteva z dru-
žobnej obce Bohuslavice pri Hlučíne.  
V rámci projektu  MŠMT Šablony 2021 
prišla na zahraničnú stáž  riaditeľka ZŠ a 
MŠ Bohuslavice Mgr. Gabriela Prchalová 
a jej dvaja kolegovia - zástupca Mgr. Pavel 
Balcar a učiteľ informatiky, matematiky a 
fyziky Mgr. Tomáš Hromčík. Cieľom stá-
že bolo poznávať prácu školy v zahraničí. 
Sledovať vyučovací proces na MŠ i ZŠ a 
spoznávať školský systém. 

Skrášlili vstup do obce
Čo starosta navrhol, 
to športovci spravili

Na podnet starostu Závažnej Poruby Vla-
dimíra Mlynčeka členovia Športového 
klubu - stolnotenisového oddielu skrášlili 
vstup do našej obce. Brigádnicky vybrúsi-
li a ponatierali zábradlie na mostoch, kto-
ré už potrebovalo obnovu. V podobných 
aktivitách budú členovia ŠK pokračovať. 

text i foto: -pb-

Novinári navštívili 
Závažnú Porubu

Delegácia Slovenského syndikátu novi-
nárov a Literárneho klubu Dúha z Levíc 
vedená profesorom žurnalistiky Andre-
jom Tušerom navštívila 20. júna 2023 Zá-
važnú Porubu. 

 Novinárov privítal starosta Vladimír 
Mlynček. Najskôr sa venovali rozboru 
Porubských novín. Ocenili kvalitu pe-
riodika, žánrovú pestrosť, spravodajskú 
pohotovosť, publicistickú profesionalitu, 
tematické zameranie a monitorovanie 
spoločenského, kultúrneho a športového 
diania v obci. Prezreli si  obec. 

Obdivovali revitalizované centrum obce, 
zastavili sa v Dome Milana Rúfusa, v zá-
kladnej škole, na futbalovom štadióne, 
pri pomníku, kostole a poklonili sa dielu 
a pamiatke Majstra slova. Delegácii sa po 
celý deň venoval šéfredaktor Porubských 
novín Dr. Dušan Migaľa.

• Zľava: Katarína Jambrichová, Mgr. Gabriela 
Prchalová, Mgr. Monika Štrkolcová

•Zľava: Monika Štrkolcová, Gariela Prchalová, Pavel 
Balcar, Tomáš Hrončík

Slávnostne sme ukončili 
školsky rok

Slávnostné ukončenie školského roka 
2022/2023 sa uskutočnilo  30.6.2023 na 
školskom dvore. Riaditeľka školy Mgr. M. 
Štrkolcová zhodnotila školský rok, ktorý 
sme úspešne zvládli. Boli ocenení žiaci, 
ktorí úspešne reprezentovali našu školu a 
žiaci, ktorí dosiahli vynikajúce výsledky. 
Za riaditeľské pochvaly a za „kráľov číta-
nia“ obdržali žiaci darčekové poukážky 
do kníhkupectva. V krátkom príhovore 
sa všetkým poďakoval aj starosta obce V. 
Mlynček a predsedkyňa ZRPŠ K. Migaľo-
vá. Slávnostné ukončenie zavŕšila rozlúčka 
našich štvrtákov. 

 Teraz nás čaká dvojmesačný oddych. 
Všetkým žiakom, učiteľom a zamestnan-
com školy prajeme príjemný oddych, veľa 
slnečných dní. 
 Uvidíme sa opäť v septembri.

Mgr. Simona Marcinčinová, foto: -dm-

Aj keď náš školský systém je v mnohom 
podobný tomu v Čechách, predsa sme si 
mali čo povedať o súčasných problémoch, 
s ktorými sa školstvo v tejto dobe stretá-
va. Hostia navštívili  základnú školu, ma-
terskú školu aj Dom Milana Rúfusa. Pri 
príjemnom spoločnom obede s hosťami a 
riaditeľkami MŠ a ZŠ i pánom starostom 
sme sa rozhodli oživiť družobné kontakty 
nielen medzi školami, ale i obcami. Mgr. 
Monika Štrkolcová, riaditeľka ZŠ MR.

• Profesor Andrej Tušer v Dome M. Rúfusa
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Žuberovka sa premenila 
na dravú riečku

Výdatné zrážky začiatkom augusta 2023 
zodvihli hladiny potokov a riek aj v okolí 
Závažnej Poruby. Žuberovka sa premeni-
la na dravú riečku, Brodok vyplnil svoje 
koryto a Váh dosiahol rekordnú výšku 
hladiny. Most v Okoličnom prešiel zaťaž-
kávacou skúškou. Meteorológovia hlásia 
ďalšiu výdatnú vlnu zrážok. Zatopenie 
príbytkov a škody v našej obci zatiaľ ne-
boli zaznamenané. 

Porubou sa prehnala 
silná búrka

Búrku sprevádzali prívalové dažde

Vo večerných hodinách v utorok 21. júna 
2023 sa prehnala našou obcou silná búrka. 
Spôsobila škody na majetku. V jednom z 
rodinných domov zasahovali aj členovia 
DHZ a odčerpávali  vodu zo suterénu. V 
ranných hodinách pracovníci obce začali 
odstraňovať naplaveniny, nánosy štrku a 
bahna z miestnych komunikácií.  Na po-
moc prišla aj technika z PD L Mikuláš.

Vladimír Mlynček, starosta

V hniezde štyri mladé
Mladý bocian, čierny zobák

Závažná Poruba sa premenila na vtá-
čiu krajinu. Bociany, sokoly... Štyri mla-
dé bocianiky už vyrástli a skúšajú lietať. 
Dieťa sa učí chodiť, vták lietať. Ešte treba 
zosilnieť a prihotoviť sa na dlhú cestu. Do 
konca augusta to určite stihnú. Ako vidieť 
na obrázku z 28. júna 2023, mladé rastú, 
tešia sa zo života a majú sa k svetu. 

Po bocianoch zahniezdili 
aj sokoly

Sokol myšiar 
často hniezdi  
v blízkosti ľudí. 
Vlastné hniez-
do si nestavia. 
Stačí im otvor 
v stene, či 
výklenok. 

 K rodine bocianov, ktorá už niekoľ-
ko rokov sídli na komíne obecného úra-
du, pribudla rodina sokolov. Tento párik 
zahniezdil v nefunkčnom otvore ventilá-
cie na budove Jednoty COOP. Mladé už 
vyrástli, majú sa k svetu a chystajú sa vy-
letieť z rodného hniezda. Pred kamerou 
elegantne  pózovali.  -dm- 

Rádio Regina Stred

Rozprávanie o postavení, vysvätení a bo-
hoslužobnom živote domáceho cirkev-
ného zboru pri  90-ročnici evanjelického 
kostola v Závažnej Porube vysielalo  Rá-
dio Regina Stred v pondelok 18.9. 2023 v 
rubrike Starými uličkami medzi 11.05 a 
11.30 hod. Rozhovor pripravila redaktor-
ka Sylvia Hoffmannová. Repríza 24.9.

Švábkafest 2023
Švábkafest na námestí i na poli

V sobotu 9. septembra 2023 sa konal 
na námestí v Liptovskom Mikuláši tra-
dičný Švábkafest naplnený „koštovkou“ 
zo švábky a bohatým kultúrnym i  hu-
dobným programom.  A j v Závažnej sa 
konal švábkafest, no na poli. Trávniky 
pri Brodku sa v tento deň premenili na 
mravenisko. Záhumienkár v potu tvári 
za extrémnej horúčavy zbieral náš druhý 
chlieb. Darmo je. Švábočka na asfalte ne-
narastie. Zasadiť, okopať, pozbierať, od-
viesť, uskladniť a až potom v zdraví užiť. 
Švábka nepriletí ako vták, Je to tak?

text: -dm- foto:-vm- 

Pri guláši v čase augusta

Bolo ráno, slnko svieti, v hore vidieť 
vtáčka. Pod oblohou august letí a niet na 
nej mráčka.
Len  veršom možno  zapísať deň, keď  24. 
augusta 2023 sa  pod Poludnicou stretli 
porubskí seniori a posedeli  pri dobrom 
guláši. No nielen to. Našli tu svoj duchov-
ný domov, vyrozprávali sa a vedno  bolo 
dobre. Privítali aj vzácnu jubilantku. 

Pri sile a pohode prišla s doma upečeným 
koláčom  Marta Iľanovská *1933 (vľavo). 
V týchto dňoch oslávila vzácne jubileum. 
Počty nepustia. Narodila sa v roku 1933. 
Nasledovalo blahoželanie a pieseň jubi-
lantke: „Spomínaj, spomínaj, na mladosť 
si  spomínaj...“ Gulášnikov pri guláši pri-
šiel pozrieť aj starosta Vladimír Mlynček 
a k 80 člennej partii sa prihovoril: „Naši 
dôchodcovia našu obec podporia nielen 
slovom, ale aj činom. Klub dôchodcov 
patrí k najaktívnejším subjektom v obci.“

Váh v Okoličnom

Brodok. Prší a prší, akoby prestať nechcelo
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Poludnica otvorila 
turistickú sezónu

Na Jána v Jáne
V Liptovskom Jáne sa konali v dňoch 23. 
-  25. júna tradičné Svätojánske noci. Na 
slávnosti  účinkovala aj Folklórna skupi-
na Poludnica zo Závažnej Poruby. Úspeš-
ne uviedla Privítanku murárov. Týmto 
scénickým obrázkom vystrihnutým z 
obecnej kroniky  sprítomnila časť murár-
skej histórie obce pod Poludnicou. 

Veľké vína Malých Karpát 
v Závažnej Porube

V Dome Milana Rúfusa sa stretli: 
víno, báseň a pieseň.
Malokarpatskí vinári v piatok 14. júla 
2023 opustili svoje vinárstva, aby vý-
sledky celoročného úsilia predstavili na 
Liptove a Slovenskom raji. Hostí privítal 
starosta Vladimír Mlynček. K návšteve 
Domu Milana Rúfusa a stretnutiu s jeho 
dielom pozval predseda Občianskeho 
združenia Naveky závažná Pavel Baráni 
ml. Ciele Malokarpatskej vínnej cesty po 
Slovensku  predstavila Anna Píchová. 

Piatkové popoludnie sa premenilo na ra-
dostné chvíle umocnené slovom básnika 
a rozhovormi pri pohári dobrého vína. 
Zazneli porubské piesne v podaní FsK 
Poludnica. 

Poludnica na festivale 
vo Východnej

Úspešne prezentovala porubské 
piesne, tance a kroje

Na 68. ročníku FF Východná účinkova-
la aj FsK Poludnica v programe Z troch 
chotárov. Spolu s FS Vŕbové prútie uvied-
li choreografiu Na porubskej zábave. Vy-
darené vystúpenie prítomné publikum 
ocenilo potleskom a organizátori Ďakov-
ným listom. Záznam nájdete:
https://www.facebook.com/marian.
petrasovci/videos/804085211427093

-dm-, foto –rm- 

Spev a pohyb je náš liek
Zatancovali  a vyspievali postup

V Dome kultúry  
v L. Mikuláši sa 26. 
júna 2023  uskutoč-
nila okresná súťažná 
prehliadka spevác-
kych a tanečných zoskupení seniorov 
JDS. Na pódium nastúpilo 11 súťažných 
kolektívov. Potešilo, keď odborná porota 
priznala postup do krajského kola Žen-
skej speváckej skupine v sprievode klaví-
ra Simony Petričkovej a tanečnej skupine 
Seniorka v réžii Eleny Chovanovej. Kraj-

ské kolo sa konalo 27. 9. 2023 v Nižnej na 
Orave. Závažná Poruba reprezentovala 
okres Liptovský Mikuláš. Víťazom okres-
ného kola patrí uznanie a gratulácia. 
Darmo je. Život je nádherný, keď spievaš 
a tancuješ v každom veku.   

 Folklórne kolektívy Liptova ponúkli 
na FF Východná 2023 program Z troch 
chotárov. Réžia Miroslava Palanová. V 
tomto programe FsK  Poludnica uviedla 
choreografiu Mgr. art. Eleny Chovanovej
Na porubskej zábave. Vysielanie dávame 
do pozornosti v archíve RTVS.   -dm-

RTVS – 2, Z troch chotárov
24. septembra 2023 – RTVS 2 o 14.35

V celok sa spojil fenomén chuti vína, slo-
va básnika a krásy  porubskej piesne.

-dm- foto: -km-
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Pietna spomienka 
na SNP

V pondelok 28. augusta 2023 si Závažná 
Poruba pripomenula a oslávila 79. vý-
ročie SNP.

Najskôr položili predstavitelia obce veniec 
na symbolický hrob štyrom partizánom 
na Polčenom. O 18.00 hodine vykročil 
sprievod ku pomníku na nižnom konci. 
Po štátnej hymne zazneli verše básnika o 
Povstaní. Spevokol zaspieval partizánsku 
pieseň. Starosta Vladimír Mlynček pri-
vítal prítomných a 
uviedol: „Pripomí-
name a nezabúda-
me na najťažšie, no 
najslávnejšie chví-
le v histórii našej 
obce.“ Predseda ZO 
SZPB  Dušan Miga-
ľa sprítomnil podľa 
záznamu v obecnej 
kronike: vojnové 
udalosti, prípravu a priebeh Povstania v 
Závažnej Porube, odhodlanie a odvahu 
bojovať proti fašizmu. Ocenil statočnosť a 
hrdinstvo vtedy žijúcich, uviedol i obete. 
Mená sú napísané na pomníku. Na záver 
zaznela pieseň: Liptov môj krásny...

text: -dm-, foto: Z. Vallušová a R. Macko

Poďakovanie účastníkom osláv
Obec Závažná Poruba a ZO SZPB vyjadru-
jú slová poďakovania všetkým účastníkom 
osláv 79. výročia SNP v obci. Ďakujeme 
DHZ, recitátorke Danke Kuľhavej i Spevo-
kolu za pôsobivé vystúpenie. Slová uznania 
vyslovujeme aj zamestnancom obce, ktorí 
pri sviatku vztýčili zástavy a vykosili okolie 
pomníka. Oceňujeme a ďakujeme aj Klu-
bu dôchodcov (nižňanci), ktorí sa celé leto 
starajú o kvetinovú výzdobu a pred klade-
ním vencov vyzametali okolie pomníka. 
Sviatok rešpektu a úcty sme spoločným 
pričinením dôstojne oslávili a pripomenuli 
širokej verejnosti.                                  -dm-

Pri kotlíku gulášu 
spev a tanec

Stretli sa naladení na tej istej vlne

Po úspešnom spoločnom účinkovaní na 
FF Východná v júni 2023 pozvali členo-
via FS Vŕbové Prútie členov FsK Poludni-
ca na posedenie pri guláši. Guláš vynika-
júci, nálada skvelá. K spevu a tancu mali 
všetci blízko. Zlatým klincom sa stali 

vzácne buchty 
tety Želky Sta-
roňovej. Potom 
pod holým ne-
bom precvičili  
choreografiu
Na porubskej 
zábave a pri-
pravili sa na 
program Zôsyp 

z troch chotárov, ktorý uvedú spoločne s 
folklórnymi súbormi Liptova v sobotu 
9. septembra 2023 v Skanzene Pribylina 
o 13.00  hodine. Ak budete merať cestu, 
neobanujete. Nebude to len deň kroja,  
ale aj tanca, piesne a tradícií od Sliačov až 
po Važec.       -dm- 

Sobotný večer v Dome 
Milana Rúfusa

Spomienky. Nedávne, ešte čerstvé. Bo-
lia aj hrejú.
 Na Soničku Barániovú a Zuzanku 
Rúfusovú si v sobotu 2. septembra 2023 v 
Dome Milana Rúfusa spomínala rodina, 
priatelia, susedia, kolegovia, spriaznené 
duše. 

Manželia Ambrózovci a Janka Sládeková 
hudbou, spevom, veršom aj čítaním z kni-
hy Sonky Barániovej spríjemnili, umocni-
li a zároveň uvoľnili atmosféru v podkro-
ví DMR. Slzy, stiahnuté hrdlo, roztrasený 
hlas nakoniec prešli do úsmevu. Tak by si 
to Sonička a veríme, že aj Zuzanka pria-
li. Dve osobnosti, ktorých cesty života sa 
stretli, viedli vedľa seba a zakončili krátko 
po sebe na jar tohto roku. S láskou, úctou 
a vďakou spomíname. A nielen dnes.

Do Zôsypu prisypala 
aj Poludnica

Skanzen Pribylina 9. septembra 2023. 
Prehliadka tradičnej spevnej, hudob-
nej a tanečnej liptovskej kultúry. Klenot 
Liptova. 
 Na  Regionálnej prehliadke folklór-
nych kolektívov Liptova pomenovanej  
Zôsyp alebo Z troch chotárov FsK Polud-
nica spolu s FS  Vŕbové prútie z Liptov-
ského Mikuláša uviedli choreografiu na
Porubskej zábave.

text: -dm- foto: Richard Macko, 
Peter Stromko 

Katarína Devečková, foto: -dm- 
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Z rokovania OcZ

 Jún 2023
OcZ prerokovalo tieto body 
programu: 
Všeobecne záväzné nariade-

nie č. 2/2023.
  Bez pripomienok schválené.
Všeobecne záväzné nariadenie č. 3/2023
 Lucia Bačiková odporučila navýšiť 
príspevok na stravu, ak dotácia od štátu 
nepostačuje.
 Ing. Iveta Jurečková upresnila, že cenu 
za stravu nie je nutné navyšovať, nakoľko 
s aktuálne nastaveným poplatkom za stra-
vovanie detí sú náklady na potraviny po-
kryté dostatočné. VZN č. 3 schválené.
 Plán kontrolnej činnosti hlavnej 
kontrolórky na II. polrok 2023
 Ing. Iveta Jurečková: Na druhý polrok 
plánujem štandardne pravidelne sa opaku-
júce kontroly hospodárenia za jednotlivé 
štvrťroky a dosť rozsiahlu kontrolu evi-
dencie hrobových miest a platenie poplat-
kov.  Na základe nájomnej zmluvy treba za 
každé hrobové miesto platiť obci poplatok. 
Toto by malo byť predmetom tejto kon-
troly. Tiež nás čaká návrh rozpočtu na rok 
2024-2026.
 Starosta: Od určitého času nemáme 
doplnené ani zakreslené nové hrobové 
miesta. Treba zosúladiť prvotné zakresle-
nie hrobových miest, doplniť chýbajúce.

 Návrh plánu práce a programu za-
sadnutí OcZ na II. polrok 2023
 Starosta: November odporučil na ro-
kovanie o rozpočte pre budúci rok.
 Správa o výsledkoch kontrol hlavnej 
kontrolórky obce Závažná Poruba
 Ing. Iveta Jurečková: V oboch kontro-
lách boli zistené nedostatky. Čo sa týka 
kontroly dotácii, tu boli menej závažné 
nedostatky. V druhej kontrole. Tu neboli 
splnené žiadne opatrenia. Neboli to fatálne 
chyby. Naďalej nie je vedená evidencia jázd 
a spotreby PHM. Je potrebné vypracovať-
nariadenia,  podľa ktorých sa bude v tejto 
veci postupovať. Vo zverejňovaní boli tiež 
malé pochybenia. 
 Mgr. Peter Haviar: Prekvapuje ma, že 
žiadne predchádzajúce opatrenia sa nepl-
nili. V zmluve o poskytovaní služieb po-
hybových aktivít v škole a škôlke s firmou
KFA Education s.r.o. sa javí veľa nedostat-
kov.  Je to pomerne nová zmluva a tu pani 
kontrolórka vytkla, že nie sú tu údaje kom-
pletné a treba ju poupravovať formou do-
datku. Podľa môjho názoru zmluvu nesta-
čí len dodatkovať, treba ju celú prerobiť.
 Lucia Bačíková: V roku 2018 sme 
schválili túto službu, nakoľko v materskej 
škole za túto službu platili rodičia. Touto 
aktivitou mala byť nahradená dotovaná 
hodina navyše aj  v základnej škole.
 Starosta: Učiteľky ZŠ a MŠ sú s touto 
aktivitou spokojné. Spokojnosť vyjadrili 
aj rodičia. Môžeme otvoriť túto tému a ak 
ju neschválite vy ako poslanci, tak zmluvu 
ukončíme a túto službu už vykonávať ne-
budú.

 RSDr. Dušan Migaľa: Poukázalo sa na 
problém a treba rozhodnúť, čo robiť ďalej. 
 Doplnok k územnému plánu č. 2
 Starosta: Pred pár dňami bolo stret-
nutie ohľadom záujmu výstavby v rámci 
nášho katastrálneho územia v rámci roz-
šírenia územného plánu č.2. Či rozšírenie 
individuálnej bytovej výstavby, či riešenie 
prístupovej cesty.  Je tu zámer stavebnej 
komisie, aby sme si zónove stanovili regu-
latívy, nech sú dodržané určité parametre 
pri realizovaní stavieb. Teraz je tu pred-
poklad zadefinovať si určité parametre 
v jednotlivých zónach či už rozšírenie IBV, 
podnikateľskej výstavby  v Luhách.
 Ing. Martin Jurečka: Máme okolo 50 
záujemcov našich podielnikov o novú vý-
stavbu s tým, že sú aj cudzí záujemcovia, 
len tých neevidujeme.
 RSDr. Dušan Migaľa: Vychádzajme 
zo základného faktu. Pokiaľ sa nepristúpi 
k vybudovaniu  prístupovej komunikácie, 
nepristúpi sa k 2. etape výstavby. 
 Ing. Martin Jurečka: PS Luhy sú otvo-
rené rozšíreniu priemyselnej zóny, no ne-
máme zámer parcelu drobiť. 
 Starosta: Tento plán, ktorý je zakres-
lený, vznikol na základe záujmu občanov. 
Ide o lokality:
1-rozšírenie priemyselnej zóny – po ľavej 

strane po trafostanicu
2-cyklochodník líniová stavba od začiatku 

nášho katastrálneho územia po začia-
tok obce

3-miestna komunikácia k už schválenému 
IBV

4-športovo rekreačná zóna staré ihrisko
5-regulatívy v rámci starej obce
 Navrhujem pracovnú skupinu a zade-
finovať zámer doplnku. 

 Úprava rozpočtu
 Iveta Piatková informovala zastu-
piteľstvo o návrhu rozpočtu na schvále-
nie. Z navýšených podielových daní sú 
prostriedky navrhnuté čerpať na dofinan-
covanie bežných výdavkov. Ide hlavne 
o navýšenie nákladov na energie a služieb 
alebo materiálu. Jedná sa o sumu 32 357,- 
eur. Máme schválené prostriedky vo výške 
117.000,- ktoré nám budú poskytnuté z mi-
nisterstva Európskeho fondu regionálneho 
rozvoja. Tieto prostriedky sú navrhnuté na 
financovanie potrebnej projektovej doku-
mentácie. Z rezervného fondu sú navrh-
nuté prostriedky vo výške 115 001,- na 
rôzne investície alebo realizovanie údržby 
a opráv majetku obce.
 Peter Iľanovský: Prečo sa na všetko 
musia robiť projektovky?
 Starosta: Projektovú dokumentáciu po-
trebujeme hlavne pre to, lebo chceme žiadať 
o prostriedky z externých zdrojov. 
Iveta Niňajová: Opýtam sa, z akých zdrojov 
by mali byť prostriedky na rekonštrukcie?
 Ing.Katarína Poliaková: V septem-
bri pôjdu výzvy na športoviská a rekon-
štrukciu budov, ktoré slúžia na tieto účely. 
Projektová dokumentácia je potrebná ku 

každej výzve. Sú to zdroje zo štátneho roz-
počtu a to z plánu obnovy.
 Starosta: Jedná sa napríklad o fond na 
podporu športu, ak chceme žiadať o pe-
niaze, projektová dokumentácia musí byť 
pripravená dopredu.  Čo sa týka telocvič-
ne, tu treba rekonštrukciu či už okná z 80. 
rokov, sociálnych zariadení, kanalizácia je 
tam prelomená kanalizácia. Tu budeme 
potrebovať tiež projekt.
 Lucia Bačiková: V návrhu na rozpočet 
je rozšírenie ZŠ o tom sme sa už bavili, že 
bude výzva. Je takýto projekt aj v rámci  
MŠ? Aj tu platí, že nás zvýšenie počtu detí 
k ničomu nezaväzuje?
 Ing.Katarína Poliaková: Áno, aj MŠ  
kapacitne treba navýšiť.
 Peter Iľanovský: Ohľadom starého ih-
riska. Ak ideme do projektu, tak treba vy-
sporiadať majetkovoprávne vzťahy okolo 
pozemku. Nie je tam stále zmluva s urbá-
rom?
 Starosta: Je predbežná dohoda s urbá-
rom, s ktorým bude zmluva na dlhodobý 
nájom pozemkov.
 Peter Iľanovský: Tiež multifunkčné 
ihrisko. Náš názor je, že treba poriešiť vy-
sporiadanie pozemku, kým tu budeme in-
vestovať. 
 Starosta: Je to v rámci rozpočtu, ale do 
toho sa nemusíme pustiť. 
 Peter Iľanovský: Čo sa týka rozšírenie 
kamerového systému v obci. To sa nám 
zdá byť drahé.
 Starosta: Modernizáciu kamerového 
systému chceme aj na základe dopytu zo 
strany policajného zboru o kvalitné zá-
bery. Ide hlavne na rozpoznávanie tvárí 
a evidenčných čísel áut. Na to sú potrebné 
modernejšie kamery. Trestná kriminalita 
stúpa. Teraz sme robili aj pre ministerstvo 
vnútra štatistiku v akom stave je kamerový 
systém. Máme na to cenovú ponuku.
 Mgr. Peter Haviar: K tejto projektovej 
dokumentácie telocvične. Myslím si, že ak 
to budeme realizovať z vlastných zdrojov 
po častiach, bude to istejšie. Nie čakať na 
peniaze od štátu, ktoré možno nebudú. Ne-
dávajme do rozpočtu veci, ktoré sú nereál-
ne. Preto ak si navrhnutý rozpočet chceme 
teraz odsúhlasovať ako celý blok, niektoré 
veci sú za mňa nie. Niektoré veci áno.
 Peter Iľanovský: Projektové dokumen-
tácie by sme mali schvaľovať postupne. Nie 
takto naraz.
 Starosta: Pokiaľ nebudeme mať tieto 
projektové dokumentácie, asi sa nepohne-
me. Čo sa týka cien, tie budú len stúpať. 
Projektovú dokumentáciu potrebujeme 
mať pripravenú a potom hľadať zdroje. 
Možno to bude z vlastných zdrojov. 
 Počas tohoto bodu rokovanie OcZ 
opustili poslanci: Lucia Bačiková  a  RSDr. 
Dušan Migaľa.
 Hlasovanie za návrh na uznesenia:Za: 
1; Proti: 4; Zdržal sa: 0.
 Starosta: Nami navrhnutý rozpočet ne-
bol schválený. Navrhujem zvolať zastupiteľ-
stvo v mesiaci júl, na ktorom sa ešte prero-
kuje návrh na zmenu rozpočtu. 
 Revitalizácia športového areálu Ma-
teja Staroňa 
 Starosta: Zasadala krajská rada v rám-
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ci VÚC Žilina ohľadom aktuálnych záme-
rov čo sa týka celého Žilinského kraja. Sú 
k dispozícii prostriedky na rozvoj športo-
vých a voľnočasových aktivít. My by sme 
mohli dostať 800.000,-  na revitalizáciu 
športového areálu so spoluúčasťou 8%. Ja 
som si prešiel celý športový areál, chýba tu 
voda, sociálne zariadenia a tak isto priestor 
na realizáciu rôznych športových, alebo 
kultúrnych podujatí. Celý tento priestor by 
sme mohli z týchto prostriedkov vylepšiť. 
Je tu šanca zabojovať o tento projekt.
 Ing. Katarína Poliaková: Tento proces 
sa skladá z niekoľkých zasadnutí VUC. Na 
malej rade to máme schválené. Komuni-
káciou s VUC-kou  by nám malo prejsť 
800.000,- na revitalizáciu územia v tej da-
nej lokalite ako viacúčelový športový areál 
na podporu aktívneho trávenie voľného 
času v obci.
 Peter Lešťan: Rozhodnutie je na vás. 
Nadviazal by som na pána starostu. Mo-
mentálne sa nám núka niečo, čo nám 
môže skultúrniť všetky podmienky pre 
šport hlavne nám ako obci. 
 Starosta: Treba tu hľadať spôsob , aby 
bol projekt pre širokú verejnosť priechod-
ný a čo tam vlastne v tom projekte chce-
me. Ja som tu za to, aby sme sa názorom 
snažili spojiť a hľadať cesty. 

Júl 2023
 Schválenie zmien rozpočtu a dopl-
nok k Územnému plánu č. 2
 Po diskusii prijalo tieto uznesenia
s c h v a ľ u j e 1. Úpravu rozpočtu obce 
zvýšením príjmovej časti rozpočtu celkom 
o 130 951,-eur a výdavkovej časti rozpočtu 
celkom o 130 951,-eur v položkách roz-
počtu uvedených v prílohe č. 1 tohto uzne-
senia. 2. Použitie rezervného fondu obce 
Závažná Poruba vo výške 97 451,- na účely 
uvedené v prílohe č. 2 tohto uznesenia:
s c h v a ľ u j e zadanie lokalít pre spraco-
vanie - Zmien a doplnkov č. 2 územného 
plánu obce v katastrálnom území Závažná 
Poruba. Jedná sa o tieto lokality:
1) Priemyselná zóna: lokalita Vyšné lúky 

po ľavej strane smerom z Okoličného 
- navrhovaný stav: pozemky pre rozší-
renie priemyselnej časti 

2) Cyklochodník: pozdĺž línie cesty III. 
triedy č.2337 po ľavej strane v smere z 
Okoličného od začiatku katastrálneho 
územia Závažná Poruba (MT PELT)po 
vstup do obce Závažná Poruba - na-
vrhovaný stav: cestná infraštruktúra - 
cyklochodník

3) Areál Mateja Staroňa: lokalita „Staré ih-
risko“ na parcele číslo KN-E1271/221, 
KN-E1333/1, KN-E1961/1 - navrhova-
ný stav: športovorekreačné využitie 

4) Parcela pod ZIVKOU číslo KN-C 403/7 
na základe podnetu PS LUHY - navr-
hovaný stav: územie pre viacpodlažnú 
zástavbu bytových domov 

5) Regulatívy zón IBV Pod Poludnicou, obec 
Závažná Poruba, lokalita Suchá dolina

Zapísala Iveta Piatková

Celé znenie zápisnice a uznesení: 
https://www.zavaznaporuba.sk/modules/file_storage/
download.php?file=11fb7470%7C1187&inline=1

KTO JE KTO
Talenty spod Poludnice

Som Tereza Bukasová, 
mám 16 rokov, bývam 
v Závažnej Porube a 
navštevujem Obchod-
nú akadémiu v Liptov-
skom Mikuláši.

Jazykové znalosti
Anglický jazyk a niečo 

málo viem aj po nemecky
PC znalosti
Word, Exel, Powert Point v týchto progra-
moch viem pracovať
Záľuby
Moje záľuby sú bežecké lyžovanie, ka-
maráti a rodina. Taktiež sú moje záľuby 
prechádzky po prírode a iné voľnočasové 
aktivity.

Emma Jambricho-
vá, 8 rokov, Hlavná 
253, Závažná Poru-
ba, Základná škola 
Evanjelická Liptov-
ský Mikuláš 

Jazykové znalosti 
Učím sa anglický 
jazyk 
PC znalosti
Ešte sa len učím 
pracovať s počíta-
čom, ale telefón už 
ovládam

Záľuby 
Krasokorčuľovanie, bicyklovanie, lyžova-
nie, plávanie
Najvýznamnejšie osobné úspechy (kon-
krétne rozpísať tie najdôležitejšie)
•  druhé miesto na pretekoch Veľká cena 

Michaloviec,
•  druhé miesto na pretekoch EAST Slo-

vakia Trophy Košice
•  tretie miesto na pretekoch 45. ročník 

Ceny mesta Prešov
• nominovanie sa na majstrovstvá Slo-

venska, ktoré sa konali v našom meste 
Liptovský Mikuláš a na ktorých som 
dosiahla tretie najlepšie technické skó-
re a vyskákala som 2 krát Axel (raz sa-
mostatne a potom v kombinácií)

Plány do budúcnosti
V blízkej budúcnosti by som chcela na 
pretekoch dosahovať pódiové umiestne-
nia a konečne aj vyhrávať a môj sen je raz 
sa prebojovať do reprezentácie 
Čo by si zmenil(a) v Závažnej Porube, 
keby si mal(a) čarovný prútik? 
Chcela by som aby tu bol zimný štadión 
o ktorý by sa krasokorčuliari nemuseli 
deliť s hokejistami a kde by som mohla 
všetkých ktorí by mali záujem učiť kor-
čuľovať. 

Najvýznamnejšie osobné úspechy (kon-
krétne rozpísať tie najdôležitejšie)
•  Majstrovstvá Slovenska v behu na ly-

žiach   - 2 x 3. miesto
•  Slovenský Pohár v behu na lyžiach - 2 

x 1. miesto, 2 x 3. miesto 
• Majstrovstvá Slovenska v behu na ko-

lieskových lyžiach - 1. miesto
• 2. kolo Pohára ZSL v behu na koliesko-

vých  lyžiach - 1. miesto
• Preteky v behu na kolieskových lyžiach  

- 3. miesto 
Plány do budúcnosti
Moje plány do budúcnosti: dostať sa na 
Yog (mládežnícka olympiáda) do Južnej 
Kórei, ale aj úspešne doštudovať školu a 
dostať sa na vysokú školu.



8                         Porubské noviny 116

Symbolika cirkevného roka – tretia časť

Veľkonočný     kruh
Evanjelista Lukáš v úvode 
24 kapitoly zaznamená-
va: „V prvý deň po sobote 
zavčasu ráno išli k hrobu 
a niesli vonné veci, ktoré 
pripravili; boli s nimi aj 
niektoré iné. Ale kameň 

našli odvalený od hrobu, a keď vošli, ne-
našli telo Pána Ježiša. Keď boli nad tým v 
rozpakoch, ajhľa, dvaja mužovia v žiaria-
com rúchu zastali si vedľa nich, a keď sa 
preľakli a sklopili zraky k zemi, povedali 
im tí mužovia: Čo hľadáte živého medzi 
mŕtvymi? Niet Ho tu, ale vstal. Rozpo-
meňte sa, ako vám hovoril, keď bol ešte 
v Galiley, že Syna človeka musia vydať 
hriešnym ľuďom do rúk a ukrižovať a že 
v tretí deň musí vstať z mŕtvych.“
 Štyridsaťdňové obdobie pred Veľkou 
nocou sa nazýva pôst. Do tohto obdobia 
patrí šesť nedieľ, ktoré nám svojím obsa-
hom pomáhajú pripraviť sa na najväčší 
sviatok kresťanov – Veľkú noc. Pôst je v 
ľudovej zbožnosti vnímaný ako obdobie, 
v ktorom si odriekame určité jedlo ale-
bo činnosť. Pôst má však predovšetkým 
duchovný význam. Telesný pôst je len 
praktický prejav postoja srdca človeka. V 
tomto období máme vyhľadávať viac du-
chovný ako telesný pokrm. Tým, že ne-
budeme venovať toľko času zábave, získa-
me čas na posilňovanie viery v modlitbe 
a čítanie Biblie. Tým, že ušetríme peniaze 
za maškrty, môžeme pomôcť ľuďom, kto-
rí to potrebujú. „Toto, hľa, je pôst, ktorý 
ja mám rád: Rozviazať putá neprávosti, 
spretŕhať povrazy jarma, prepustiť utláča-
ných na slobodu a polámať každé jarmo.“ 
(Izaiáš 58,6)                                                  
 Pôstny čas sa končí pašiovým ob-
dobím. Vtedy v kostoloch používame 
spevník s názvom Pašie. Nájdeme v ňom 
poriadky služieb Božích na predpašio-
vú – Smrtnú nedeľu (5. pôstnu nedeľu), 
Kvetnú nedeľu (6. pôstnu nedeľu) a Veľký 
piatok. Poriadok týchto služieb Božích 
tvorí čítanie biblických textov popretká-
vané vybranými veršami piesní z Evanje-
lického spevníka. Smrtná nedeľa hovorí o 
páde človeka do hriechu a jeho odsúdení 
na smrť. Kvetná nedeľa pripomína prí-
chod Pána Ježiša do Jeruzalema, kde sa 
odohrali všetky udalosti veľkého týždňa. 
Bol vítaný nadšeným davom, ktorý Mu 
pod nohy hádzal palmové ratolesti a vo-
lal: „Hosana Synovi Dávidovmu! Požeh-
naný, ktorý prichádza v mene Pánovom! 
Hosana na výsostiach!“ (Matúš 21,9).        
  Zelený štvrtok je dňom, keď Pán Ježiš 
posledný raz večeral so svojimi učeník-
mi. Počas toho ustanovil sviatosť Večere 
Pánovej slovami, ktoré máme zaznačené 
v Matúšovom, Lukášovom a Jánovom 

evanjeliu. Neskôr sa modlil so svojimi 
učeníkmi v Getsemanskej záhrade, kde 
Ho zajali rímski vojaci.                                                 
  Veľký piatok je dňom smútku. Zvý-
razňuje ho aj čierna farba oltárneho 
rúcha. V ten deň bol Ježiš Nazaretský 
mučený a ukrižovaný na vrchu Golgota 
spolu s dvoma zločincami. Na Jeho kríži 
bola tabuľka s nápisom: INRI – Ježiš Na-
zaretský, kráľ židovský. Svojou nevinnou 
smrťou tak zaplatil za hriechy ľudí. Ježiša 
nazývame tiež Božím Baránkom, pretože 
bol obetovaný za viny ľudí, podobne ako 
sa obetovali počas židovskej veľkej noci 
– Paschy skutočné baránky. Pascha pat-
rí medzi hlavné židovské sviatky a slávi 
sa na pamiatku vyslobodenia izraelského 
národa z egyptského otroctva pred pri-
bližne 3.500 rokmi.                                              
 Názov slávnosti pripomína skutoč-
nosť, že anjel smrti prešiel popri príbyt-
koch Izraelcov, a pretože mali zárubne 
dvier potreté krvou baránka, ušetril ich 
prvorodených v dome. Všade, kde toto 
znamenie nebolo, umrelo všetko prvoro-
dené – z ľudí i zvierat. 
 Prázdny kríž a hrob je jedným z naj-
dôležitejších symbolov kresťanskej viery. 
Kristus premohol smrť a vstal z mŕtvych. 
Ježiš žije! To je základný odkaz veľkonoč-
ných sviatkov – veľkonočnej nedele i veľ-
konočného pondelka. Je to rozhodne naj-
významnejší sviatok všetkých kresťanov. 
V Ježišovom vzkriesení sa otvára nádej 
pre všetkých Jeho nasledovníkov na več-
ný život v nebesiach. Liturgickou farbou 
tohto obdobia je biela. Dátum Veľkej noci 
sa každoročne stanovuje na prvú nedeľu 
po prvom jarnom splne mesiaca. 

Vladimír Pavlík

 Prísnosť sa nám veľmi často spája s 
hnevom, krikom, zamračenou tvárou, 
odmeranosťou, nevľúdnosťou a tvrdos-
ťou. Prísnosť je mnohými vnímaná ako 
niečo negatívne. Byť prísny znamená 
byť zlý. Je to však naozaj tak? Znamená 
to, že ak som prísny rodič, tak som zlý 
rodič? Určite nie. Byť prísnym nezna-
mená byť bezcitným, nemilosrdným či 
hrubým človekom. Byť prísnym zna-
mená byť dôsledným, neupúšťať bez-
dôvodne od zásad, požiadaviek a po-
vinností. Určovať zrozumiteľné a jasné 
pravidla, dozerať na ich dodržiavanie, 
vyvodzovať dôsledky. Za kritérium roz-
hodovania stanoviť, či je daná vec dobrá 
a pravdivá, a nie či sa mi momentálne 
niečo chce, alebo sa mi momentálne 
niečo páči. Výchova v Biblii je charak-
terizovaná ako prísna...koho miluje Pán, 
toho prísne vychováva, a šľahá každého, 
koho prijíma za syna. List Židom 12,6 
Pán Boh je milujúci a práve preto, že 
nás miluje, tak je na nás prísny! Jeho 
požiadavky sú jasné, zrozumiteľné. Vy-
medzuje nám presné hranice. Nechce, 
aby sme sa uchyľovali napravo či naľavo.                                                                                             
                                                                   

Lebo ja chcem 
 Biblia najčastejšie nedelí ľudí na ve-
riacich a neveriacich, dobrých a zlých, 
ale na bohabojných a bezbožníkov či 
svojvoľníkov. Bez prísnej výchovy sa z 
našich detí stanú svojvoľníci. Svojvoľník 
nemusí byť podľa ľudských kritérií zlý 
človek, zločinec alebo zvrhlík. Svojvoľ-
ník je človek, ktorého zákonom je vlast-
ná úvaha a vlastná vôľa a ktorého cieľom 
je dosiahnuť to, čo si sám zaumienil. 
Svet svojvoľníkov obdivuje a oslavuje. 
Najvyššie pravidlo pre svojvoľníka je 
veta: „Ja chcem!“
 Prísna výchova túto myšlienku po-
tláča. Cieľom prísnej výchovy je odvrátiť 
človeka od egoizmu, presadzovania seba, 
svojich túžob a potrieb. Prísna výchova 
nie je násilným zlomením dieťaťa, po-
tlačením, alebo ignorovaním jeho vôle, 
ale snahou o vzbudenie dôvery voči ne-
beskému Otcovi a voči Jeho vôli. Cieľom 
prísnej výchovy je, aby sa pýtal: Čo mám 
robiť, Pane? Najťažšie chvíľa Ježišovho 
života bolo rozhodnutie podriadiť sa 
Otcovej vôli. Toto podriadenie sa priná-
ša ovocie. Našu záchranu. Podriadenie 
sa prináša ovocie. Nie je našim cieľom, 
aby naše deti vnímali rodiča ako naj-
vyššiu autoritu, ale aby sme ich naučili 
a ukázali im, že najvyššou autoritou je 
Pán Boh.

Príjmite požehnanie!

Prísna  výchova
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Vypočuj nás, milý Pane, 
požehnávaj výchovu

Deti, žiaci, študenti, učitelia i rodičia 
prijali na začiatku školského roka po-
žehnanie.

Na záver spoločne zaspievali nábožnú 
pieseň: „Žehnaj a ochraňuj nás, v tento i 
budúci čas...“   -dm-

Nový kaplán
Rozlúčka s kaplánom Štefanom 
a privítanie kaplána Gustáva  

v kaplnke sv. Lukáša v Závažnej Porube

Veriaci sa v značnom počte 
zúčastnili na svätej omši v 
podvečer 1.7.2023 v Rím-
skokatolíckej kaplnke za-
svätenej sv. Lukášovi, po 
ktorej nasledovalo roz-
lúčkové posedenie v klu-
be dôchodcov. S pánom 

kaplánom Mgr. Štefanom Štellmachom 
sme sa rozlúčili po dvojročnom pôsobení 
v našej farnosti. Všetci sme si ho veľmi 
obľúbili, pretože má dar osloviť ľudí a po-
vzbudiť ich vo viere, a to nielen starších, 
ale aj deti a mládež. Nám bude chýbať, ale 
veríme, že prinesie radosť veriacim v no-
vej farnosti. 

 O týždeň na to sme s radosťou priví-
tali kaplána Mgr. Gustáva Botura, ktorý 
sa rád vrátil na Liptov, kde prežil svoju 
mladosť. 
 Obom kaplánom vyprosujeme veľa 
božích milostí, nech Duch Svätý ich obda-
rí mnohými darmi, trpezlivosťou a Božia 
Matka drží nad nimi ochranný plášť. Bu-
deme ich zahŕňať do svojich modlitieb.

Ing. Ján Čurilla

Hriešnik s anjelskými očami
 Kresťanský autor kníh o výchove 
James Dobson píše, že dieťa je dedičný 
hriech obalený kožou s anjelskými oča-
mi. Možno to neznie veľmi pekne pre uši 
moderného človeka, ale je to pravda.  Vy-
chovávame hriešnikov, aj keď majú krás-
nu tváričku a nádherné oči a dokážu byť 
roztomilí. Rovnako tak sa ich tvár dokáže 
zmeniť na tvár plnú vzdoru, odporu či 
pohŕdania. Vychovávame ľudí, ktorí nie 
sú vo svojej podstate dobrí. Tak ako aj 
my. Lebo to je jeden z najväčších omylov 
dneška. Ak predpokladáme, že človek je 
vo svojej podstate dobrý. Nie je. Človek 
je hriešnik a vychováva hriešnika. Obaja 
potrebujeme pokánie. Ja aj moje dieťa. 
Potrebujeme vlastnú skúsenosť s Páno-
vou výchovou. Potrebujeme porozumieť 
prísnej výchove, ktorá odkrýva hriech, 
ale zároveň ho odpúšťa. Veľmi sa mýlime, 
ak sa nazdávame, že nedôslednosťou, be-
nevolentnosťou a prehliadaním hriechov 
našich detí im zvestujeme milosrdenstvo. 
Milosrdenstvo dostáva pravý zmysel iba v 
spojení s prísnosťou toho, kto vychováva. 

Chaotická výchova
 Veľa rodičov sa snaží o modernú 
„kamarátsku“ výchovu plnú dohadova-
nia sa s deťmi a s mnohými možnosťa-
mi voľby. Benevolentná výchova kriví 
osobnosť dieťaťa tým, že ho predčasne 
stavia pred príliš veľké množstvo roz-
hodnutí: Čo chceš papať? Čo si chceš 
obliecť? Chceš ísť do kostolíka? – Slobo-
da a s ňou spojená ťarcha zodpovednosti 
je náročná aj pre dospelých. Dieťa musí 
do nej postupne dorásť. Ak mu otvára-
me príliš skoro veľa priestoru a možnos-
tí, nevychovávame z neho samostatného 
zrelého človeka, ale nestáleho svojvoľní-
ka. Takáto výchova prináša chaos, nepo-
koj a rozvrat. Mnohí rodičia si nevedia 
poradiť s vlastnými deťmi, sú bezradní 
a zúfalí. Zistili, že vychovali tyrana, kto-
rý rozkazuje  celému okoliu. A to mno-
hokrát len preto, lebo rodičia prísnosť, 
napomínanie, autoritu, príkazy a zákazy 
považovali za menejcenné a prekonané. 
Prísna výchova plná lásky a úcty je však 
platná v každej dobe. 
 Aj keď sa prísna výchova nezdá ra-
dostnou, príťažlivou či modernou, ale 
napokon prináša dobré ovocie. Jej vý-
sledkom nie je dokonalý človek, ale 
človek, ktorý rešpektuje autority, nemá 
problém sa podriadiť, dokáže pomôcť, 
obetovať sa, slúžiť a zároveň si v pokání 
priznať chybu a zlyhanie. Ovocím prísnej 
výchovy je človek, ktorý sa podriaďuje 
Božej autorite. A to je zmysel a cieľ kres-
ťanskej výchovy. 

Vladimír Pavlík, 
zborový farár Záv. Poruba

 V nedeľu 3. septembra 2023 na služ-
bách Božích sa sklonili pred Hospodi-
nom. V úcte a pravde prosili Kráľa lásky a 
sily o hojnosť dobra na nastávajúci škol-
ský rok. Poďakovali za všetko, čo prežili 
v čase prázdnin. Prosili trvalé zdravie, 
vytrvalosť v učení, dobrých, trpezlivých 
učiteľov a láskavých rodičov. 

Mgr. Štefan Štellmach

• Mgr. Gustáv Botura
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Nikdy nebol aktívnym športovcom, no v porubskom športe zanechal hlbokú stopu
Vladimír Niňaj tvoril pre šport podmienky

Vladimír Niňaj  by sa 
12. augusta 2023 bol 
dožil 100 rokov. Po-
kúsme sa teda priblížiť 
aj dnešným občanom 
jeho CV a v čom bol 
jeho prínos pre porub-
ský šport.
 Narodil sa 12. 

augusta 1923 v Závažnej Porube ako dru-
hý syn rodičom Matejovi Niňajovi a Má-
rii, rodenej Kuľhavej.
Ľudovú školu navštevoval v rodnej obci 
a neskôr sa vzdelával v meštianskej ško-
le v Liptovskom  Sv. Mikuláši. Remeslo 
študoval počas druhej svetovej vojny v 
Ploštíne u majstra Čupku, kde sa v roku 
1944 vyučil za tesára.  Po skončení druhej 
svetovej vojny absolvoval stavebnú školu 
v Prešove, kde získal oprávnenie sta-
vebného technika. Jeho prvým riadnym 
zamestnávateľom bola stavebná účasti-
nárska spoločnosť TECHNIKA v Liptov-
skom Mikuláši.
 Medzníkom v jeho profesionálnom aj 
rodinnom živote bolo zamestnanie v Ro-
botníckom podnikateľskom stavebnom 
družstve REKONŠTRUKTA so sídlom v 
Košiciach. V tomto zamestnaní obnovo-
val vojnou zničenú obec Nižná Olšava na 
východnom Slovensku. Tu sa zoznámil aj 
s budúcou manželkou Alžbetou, s ktorou 
sa v októbri 1951 zosobášil. Z manželstva 
sa narodili traja synovia, Ladislav, Ivan a 
Milan.
 Po ukončení prác na východnom Slo-
vensku sa vrátil na Liptov a zamestnal sa 
ako stavebný technik v Robotníckom sta-
vebnom družstve v Liptovskom Mikuláši 
a neskôr prešiel do Okresného stavebného 
podniku taktiež v Liptovskom Mikuláši. 
Tu pracoval až do odchodu do starobného 
dôchodku ako vedúci prípravy výroby.
 Okrem profesionálneho zamestna-
nia využíval svoje odborné aj riadiace 
schopnosti pri zveľaďovaní rodnej obce a 
to v najväčšej miere budovaním zariade-
ní na rozvoj a podporu športu. Doteraz 
občania Závažnej Poruby, a aj návštevní-

ci našej obce, využívajú športové objekty 
postavené pod jeho odborným vedením, 
ako sú: futbalové ihrisko s tribúnou a šat-
ňami, chata Opalisko (pôvodne sa volala 
Žiarec), ktoré, samozrejme neskôr prešli 
modernizáciou, bežecké a najmä zjazdo-
vé trate nad dedinou, ktorých súčasťou 
bol aj pôvodný a už zrušený 1100 m dlhý 
lyžiarsky vlek s údolnou stanicou.
 Keďže v dobe budovania športovísk 
neboli takéto akcie dotované štátom v 
plnom rozsahu, organizovali sa na stav-
by akcie, ktoré boli označované ako „M“, 
„T“ (telovýchova) a neskôr „Z“ (zveľaďo-
vanie) kde sa vyžadovala hlavne manu-
álna pracovná sila. Vladimír Niňaj bol 
organizátorom a aj odborným garantom 
pri stavbe všetkých vyššie menovaných 
objektov. O všetkých aktivitách si viedol 
podrobné záznamy  a tak sa dozvedáme 
aj o tom, aké problémy sa v priebehu bu-
dovania vyskytli.

Bežecké lyžovanie
 Azda najmenej z jeho u neho doma 
zanechaných dokladov sa dozvedáme o 
realizovaní prác na bežeckých tratiach. 
Pravdepodobne išlo o najmenej problémo-
vé práce z pohľadu budovania aj keď bolo 
treba vybudovať objekty náročné na dĺžku, 
nakoľko v tej dobe boli preteky organizo-
vané tak, že napríklad 15 kilometrová trať 
sa bežala len v jednom kole, a preto bolo 
potrebné urobiť 15 kilometrov v jednom 
kuse. Znamenalo to z Poruby do Iľanov-
skej doliny, naspäť do Poruby a potom ešte 
do Jánskej doliny a späť do cieľa. Výhodou 
oproti terajším technickým požiadavkám 
na bežecké trate bolo snáď len to, že stačilo 
urobiť len úzku cestičku, keďže sa behávalo 
výlučne v stope a klasicky s intervalovými 
štartmi. V týchto prácach odborne pomá-
hal najmä Matejovi Staroňovi a Vladimí-
rovi Lešťanovi. Ak sa pôjdete v dnešnej 
dobe prejsť po porubskom chotári v lese, 
tak nepôjdete po turistických chodníkoch, 
ale z veľkej časti po pôvodných bežeckých 
lyžiarskych tratiach.

Futbal, volejbal, atletika...
 Problematickejšia bola stavba špor-
tového areálu na nižnom konci, ktorý bol 
naprojektovaný ako futbalové ihrisko s 
atletickou dráhou, doskočiskom, volejba-
lovými ihriskami a klziskom. V projekte 
boli tiež aj šatne. Po prvotných prácach 
sa ale ukázalo, že projekt je technicky ne-
dostatočný, nakoľko únosnosť podložia 
bola závislá na skladbe pôdy a zostatkoch 
po vyklčovanom lese. V podloží sa totiž 
nachádzali korene stromov, ktoré pred-
stavovali potenciálne riziko do budúc-
nosti. Projekt teda musel byť prepracova-
ný a tým sa stavba oneskorila. Výhodou 

snáď bolo len to, že bolo rozhodnuté, že 
bude postavená aj tribúna. Projekt tri-
búny vypracoval Vladimír Niňaj spolu s 
Ing. Ľudovítom Bróskom, ktorý pôsobil 
ako profesor na Vysokej škole dopravnej 
v Žiline a bol rodákom z našej obce. O 
tom, že to bol projekt na tú dobu vydare-
ný svedčí aj to, že ho prevzali do Kysucké-
ho Lieskovca, kde slúži svojmu účelu ako 
takmer identická kópia.
 Po Matejovi Jambrichovi, od 1.1.1957, 
prebral vedenie výstavby športového are-
álu práve Vladimír Niňaj a ako vyučený 
tesár sám dokonca vykonával všetky po-
trebné tesárske práce na príprave železo-
betónových konštrukcií.  Tu sa ale nevy-
hol problémom s nedostatkom peňazí a 
na dostavbu areálu dokonca bola vypísaná 
verejná pôžička. Podľa záznamov vtedajšie 
vedenie obce výstavbu športového areálu 
veľmi nepodporovalo, pričom aj ochota 
občanov brigádnicky pomáhať z roka na 
rok klesala. Areál sa nakoniec podarilo 
sprevádzkovať v roku 1961 a slúži až do-
dnes, pravda aj keď nie v plnom pôvodne 
plánovanom rozsahu športov.

• Odlesňovanie  pre vlek

• Partia chlapov pri výstavbe vleku

• Výstavba futbalového štadióna
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Zjazdové lyžovanie na Opalisku
 Najkomplikovanejšie sa Vladimíro-
vi Niňajovi organizovali práce na zjaz-
dových tratiach a to najmä na výstavbe 
vleku VL 1100 od roku 1959. Tu dokonca 
prebehli aj súdne spory s organizáciou 
cestovného ruchu TURISTA z Bratislavy. 
Pri TJ Pokrok počas výstavby Opaliska 
pracovala komisia, ktorej boli v priebehu 
výstavby títo jej členovia: Vladimír Niňaj 
– predseda, Matej Staroň, Miloš Niňaj, 
Ján Lešťan, Ján Šarafín, Miloš Rúfus, Mi-
loš Iľanovský, Ján Šúlek, Ing. Eduard Gal-
ko a Ing. Bohuš Beťko.
 V roku  1961 vydalo vtedajšie Minis-
terstvo financií smernicu, podľa ktorej sa
mali budovať lyžiarske vleky na Sloven-
sku a zastrešoval to podnik TURISTA z 
Bratislavy, ktorý mal takéto zariadenia v 
prevádzke. Jedným z vlekov bol aj vlek VL 
1100 na Opalisku, ktorého výstavba bola 
pôvodne naplánovaná na rok 1961. Pod-
nik Turista sa však nijako stavebnej ini-
ciatívy nechytal a tak hrozilo, že projekt 
sa nebude realizovať a pridelené dotácie 
budú musieť byť vrátené. Podnik TU-
RISTA bez vedomia Okresného výboru 
v Liptovskom Mikuláši, ktorý dohliadal 
na takúto výstavbu v okrese, presunul už 
výrobne zaistené zariadenie v Transpor-
te Chrudim na nové miesto na Malinom 
Brde. Podnetom pre nich vraj bolo to, že 
u nás nie sú vybudované žiadne stravova-
cie a ubytovacie zariadenia.
 Po jednaniach sa podarilo konštruk-
ciu vleku z výrobného závodu v Čechách 
dopraviť do Poruby a následne aj z časti 
rozviesť po trase. Podnik TURISTA však 
znovu „zasiahol“ a odpredal konštrukciu 
vleku do Špindlerovho Mlýnu. A násled-
ne bola konštrukcia, ktorej časť už bola 
po vyrúbanej trase rozvezená,  odvezená 
do Čiech bez súhlasu našej TJ aj iných 
dohliadajúcich orgánov. Rovnako boli 
podnikom TURISTA odsunuté aj finanč-
né prostriedky, určené na podporu pro-
jektu, do učňovského strediska v Starom 
Smokovci.
 To už bolo tak závažné, že výbor TJ 
sa rozhodol celý prípad medializovať v 
novinách. To vyvolalo nervozitu u podni-
ku TURISTA až do takej miery, že podal 
v roku 1963 žalobu na našu TJ. TJ Pokrok 
určila trojicu členov, ktorá ju mala zastu-
povať na súde, ale súdne predpisy dovo-
ľujú len jedného a tak dohoda padla na 
Vladimíra Niňaja. Súdy boli celkovo tri. 
Prvé dva dopadli v neprospech našej TJ 
a tak sa výbor TJ odvolal na Krajský súd 
v Banskej Bystrici. Tu na obhajobu TJ vy-
stúpil Vladimír Niňaj a po jeho argumen-
tačnom, a možno aj značne emočnom 
vystúpení (písomný záznam sa zachoval), 
krajský súd rozhodol v prospech našej TJ 
so všetkými nákladovými dopadmi na 
TURISTU. Tým sa teda stalo, že s one-
skorením troch rokov sa znovu mohlo 
začať s prípravou výstavby areálu. Nový 
vlek bol nakoniec privezený v roku 1965. 

Súbežne sa dobudovávali aj zjazdové tra-
te (jedny na tú dobu najodvážnejšie v 
celom Československu), ktoré vytyčova-
li Vladimír Štrkolec, Matej Staroň, Josef 
Poddaný a Ladislav Zacharides. Podporu 
celej výstavbe dávali aj brigádnici, lesný 
závod a aj žiaci z učňovskej školy, ktorých 
organizoval Vladimír Mlynček.
 Súčasne sa začalo s výstavbou pô-
vodnej chaty s možnosťou stravovania a 
spoločného ubytovania. Ďalším staveb-
ným objektom súčasne postaveným bola 
údolná stanica vleku kde okrem strojov-
ne boli plánované aj ubytovacie kapacity 
a kuchyňka.
 Ukončenie výstavby vleku, ktorá pre-
biehala za pomoci značnej účasti brigád-
nikov a pomoci „konských síl“ – živých 
a aj motorových (pásový traktor), sa po-
darilo do konca roku 1966, ale bez sko-
laudovania ubytovacích kapacít v údolnej 
stanici, nakoľko chýbali sociálne zariade-
nia. Tie sa dobudovali v ďalšom roku.
 Za tri roky výstavby areálu Opalisko 
tam pracovalo 130 brigádnikov a odpra-
covali 20 289 brigádnických hodín. Viac 
ako 300 brigádnických hodín odpracova-
lo 14 chlapov v tomto poradí: Vladimír 
Niňaj – 2 034 hodín, Matej Staroň – 948,  
Matej Niňaj st. – 940, Rudolf Valent – 
935, Ján Lešťan – 880, Adolf Niňaj – 705, 
Vladimír Bartko – 565, Matej Niňaj ml. – 
551, Michal Šúlek st. – 514, Bohuš Valent 
– 446, Vladimír Šarafín – 418, Ján Janák 
ml. – 416, Pavel Jambrich – 381, Matej 
Štrkolec – 307.
 Najmä aktivity organizátorov vede-
ných Vladimírom Niňajom a všetkých 
brigádnikov pri výstavbe športového are-

álu Opalisko sa pričinili o to, že Telový-
chovná jednota POKROK Závažná Poru-
ba bola v roku 1966 v rámci súťaže „akcia 
Z“ vyhodnotená ako najlepšia dedinská 
TJ na Slovensku.
 Určite je únavné organizovať ľudí 
na dobrovoľnej báze a pri tom mať pred 
sebou cieľ podporovať iných a pomáhať 
im v ich raste (tentokrát zameranom na 
šport) aj vo funkcii predsedu TJ.  Spôso-
buje to stres a zaberá veľa času. Za posled-
né tri roky v stavebnej sezóne odpracoval 
Vladimír Niňaj celý hospodársky rok bri-
gádnicky na Opalisku, čo sa prejavilo na 
jeho osobe ako mimoriadna záťaž. Funk-
cie vedúceho vytvoreného „Účelového 
strediska Opalisko“ sa vzdal listom na ve-
denie Telovýchovnej jednoty Pokrok po 
viac ako 10 rokoch v októbri 1967 a dô-
vodil to vyčerpanosťou a zanedbávaním 
rodiny. Stále sa však o šport zaujímal a 
navštevoval ním postavené objekty, ktoré 
zákonite dobou prešli obmenou, prípad-
ne doslúžili svojmu účelu.
 Pri príležitosti osláv 60. výročia or-
ganizovaného športu v Závažnej Porube 
mu bol Telovýchovnou jednotou  v roku 
1991 udelený pamätný list ako poďakova-
nie za pomoc pri rozvoji športu v obci.
 Ani po odchode na dôchodok sa ne-
prestal zaujímať o život v obci a pomáhal 
pri činnostiach Telovýchovnej jednoty a 
neskôr aj Združenia majiteľov lesov.
 V roku 1998 po úmrtí manželky bý-
val naďalej vo vlastnom dome postave-
nom ešte v roku 1952 pri starostlivosti 
synov a ich manželiek bývajúcich v našej 
dedine.  Postupne ho však opúšťali sily a 
aj myseľ, čo si už vyžadovalo celodenný 
dohľad nad ním. Po dohode so synmi 
súhlasil s umiestnením v Domove sociál-
nych služieb v rodnej obci. 
 Po krátkej chorobe nás opustil 4. 
apríla 2012.  Jeho práca je však ešte stá-
le širokým základom pre šport v rodnej 
obci.

Z materiálov zanechaných v rodinnom dome 
s pomocou brata Milana spracoval najstarší 

syn Vladimíra Niňaja Ing. Ladislav Niňaj.

• Brigáda na štadióne

• Povestná DT-čka. 
Osvedčila sa pri výstavbe vleku
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Východná, Východná

Hej, vo dva rady domy….To bola záve-
rečná pieseň programu Z troch chotárov, 
ktorú si spolu s účinkujúcimi z ďalších 
folklórnych súborov a skupín zaspievali 
aj členovia našej FSk Poludnica na 68. 
Folklórnom festivale vo Východnej.

konštatovať, že našej FSk Poludnica sa to 
podarilo viackrát.  Už pôvodná skupina, 
pod vedením Jána Vadovického a  Marty 
Valentovej sa tohto festivalu zúčastnila. 
Súčasná FSk Poludnica, ktorá sa v novom 
zložení schádza od roku 2014, sa Folklór-
neho festivalu Východná zúčastnila v ro-
koch 2017, 2022 a 2023 s choreografiami
Privítanka murárov, Dorobník a Na po-
rubskej  zábave.

+   +   +
 Tohtoročný program Z troch chotá-
rov režírovala Mgr. art. Miroslava Palano-
vá, ktorej vďačíme za mnohé cenné rady. 
Celý program sa niesol v duchu zaujíma-
vej myšlienky: ako odovzdať bohatstvo 
folklórnych tradícií a pôvodných hodnôt 
od nositeľov týchto hodnôt – folklórnych 
skupín – k ich nasledovateĺom -folklór-
nym súborom. V tomto poňatí sa stretli 
na javisku súbory Sliačanček a Sliačanka z 
Liptovských Sliačov, FS Váh z Liptovského 
Mikuláša, FS Vŕbové prútie z Liptovského 
Mikuláša, DFS Pramienok z Liptovského 
Mikuláša a folklórne skupiny z Važca, Vý-
chodnej a Závažnej Poruby. Folklórny festival Východná je naj-

starší celoslovenský festival s medzi-
národnou účasťou. S jeho začiatkom je 
spojené meno FSk Kriváń z Východnej, 
ktorej členovia v roku 1953 zorganizovali 
spoločné vystúpenie hornoliptovských a 
oravských skupín.
 Od roku 1956 mal festival celosloven-
ský charakter s pomenovaním Slávnosti 
vo Východnej. Rôzne organizačné zmeny 
pokračovali ďalej, hádam najdôležitejší 
rok bol 1970, kedy bol oficiálne pomeno-
vaný Folklórny festival Východná, amfi-
teáter bol vybudovaný na základe návrhu 
Doc.Ing. Viliama Jána Grusku a hudobný 
skladateľ Svetozár Stračina skomponoval 
znelku, ktorá festival uvádza dodnes.
 Účinkovanie na takomto festivale je 
veľkou cťou pre každú folklórnu skupi-
nu. Už to, že si ju do programu vyberú 
odborníci vo folklóre, znamená potvr-
denie kvalitnej práce a úrovne oslovenej 
folklórnej skupiny.  Môžeme s hrdosťou 

pripravovala Mária Palasthyová. Bolo to 
veĺmi zaujímavé stretnutie so súborista-
mi, ktorí majú v repertoári spracovanie 
folklóru z viacerých oblastí Liptova, a tak 
sa musia sústrediť nielen na tanečné prv-
ky, spôsob perovania … ale aj na výslov-
nosť a jazykový prejav.
 Chvíľu nám to trvalo, kým sme si 
zjednotili chôdzu cez pätu, mäkké nielen 
perovanie, ale aj výslovnosť. De,te,ne,le,-
di,ti ni.,li...nás sprevádzalo celými spo-
ločnými nácvikmi. 
 „Dobrá vôľa všetko zdolá“ platilo aj v 
tomto prípade. Pod odborným dohľadom 
a poradenstvom režisérky Mirky Palano-
vej sa v konečnom dôsledku zjednotila 
hudba, piesne i tance. Choreografia sa
ustálila a kompozične zapadla do zamýš-
ľaného celku.
 30.júna 2023 o 18:30 v amfiteátri vo
Východnej počas slávnostnej zvučky na-
stúpili členovia vybraných folklórnych 
skupín a súborov, aby predviedli program 
Z troch chotárov, o ktorom autorka v po-
pise programu píše: „Prostredníctvom 
nášho programu vás pozývame nazrieť 
do našich troch liptovských chotárov 
dolného, stredného a horného Liptova, v 
ktorých sa snažíme uchovávať aspoň zlo-
mok obrazu tradičnej spevnej, hudobnej 
i tanečnej kultúry vďaka členom folklór-
nych kolektívov, ktoré tu pôsobia a učia 
sa ich tí najmladší od tých najstarších. 
Tak, ako tomu bolo voľakedy.“
 Ďakujeme autorke Mgr. art. Mirosla-
ve Palanovej za pozvanie do jej progra-
mu. Bolo nám cťou tam účinkovať. Jej 
pozvanie je nielen uznaním práce FSk 
Poludnica, ale aj vyjadrením obdivu k 
folklórnym tradíciám našej obce. Záro-
veň ďakujem všetkým našim členom FSk 
Poludnica za ich entuziazmus, elán, za 
všetok čas, ktorý ste nácvikom obetovali. 
 Máme byť na čo hrdí.

Elena Chovanová, foto Z. a R. Macko

 Naša FSk Poludnica uviedla na tom-
to festivale choreografiu Na porubskej 
zábave (autor Elena Chovanová). Na zá-
klade idey programu spolu s nami účin-
kovali členovia FS Vŕbové prútie a dvaja 
tanečníci z FS Váh, ktorých na vystúpenie 

• Poludnica vo Východnej pred vystúpením
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Stretnutie Za vrátami

 Poľovnícke združenie Poludnica kaž-
doročne organizuje v Iľanovskej doline, v 
jej najkrajšej časti „Za vrátami,“ stretnu-
tie, ktoré sa rokmi stalo súčasťou kultúr-
no-spoločenskej činnosti poľovníckeho 
združenia. Rodinní príslušníci, priatelia, 
kamaráti, zástupcovia jednotlivých ur-
bárov strávia príjemné chvíle pri guláši 
a minútkach pripravených z diviny. Naša 
poľovnícka mlaď vie neopísateľne pripra-
viť tieto poľovnícke pochúťky. 
 Stretnutie vedia príjemne obohatiť 
naše polovičky domácimi koláčmi a zá-
kuskami. Stretnutie predstavuje ďalšie 
spoznávanie našich rodín a priateľov. 
 Počas tohto stretnutia si pripomína-
me položením kvetov na pamätnom mies-
te na členov, ktorí odišli z našich radov do 
poľovníckeho neba. Nech im večne spie-
vajú lesy. Verím, že táto tradícia stretnutí a 
úcty pretrvá i do ďalších rokov. 

                 Dr. Michal Neštický, predsedy PZ
Foto: Luky Hladký

Štrasburg je sídlo 
Európskeho parlamentu

V dňoch 13.6. až 15.6.2023 
ako členka OOJDS v Lip-
tovskom Mikuláši som 
bola pozvaná do skupiny, 
ktorá sa zúčastnila náv-
števy Európskeho parla-
mentu v Štrasburgu. Zišlo 
sa nás tridsaťjeden členov 
JDS z celého Slovenska. 
Mali sme možnosť po-
budnúť v budove parla-
mentu. Prešli sme všetky 
miestnosti, posedeli si 
v kresle kde rokujú europoslanci, ba cez 
techniku, slúchadlá, sme mali pretlmočené 
o čom poslanci rokovali. Venovala sa nám 
europoslankyňa Katarína Roth Neveďálo-
vá,  stretli sme sa aj s Monikou Beňovou.  
Urobili nám tiež prehliadku mesta. Štras-
burg je krásne historické mesto. Ak to v 
skratke zhodnotím, cesta bola dlhá,  ale 
zážitok z toho pobytu veľmi dobrý. Máme 
na čo spomínať.

Iľanovská Magdaléna 

Aj báseň má svoje 
curriculum vitae, ako 

každá  živá bytosť
 Báseň Pozdrav od jesenného ohníka 
objavila pani Magda Rúfusová v pozosta-
losti po básnikovi. S láskavou pozornos-
ťou doručila v auguste 2023, pri dvadsia-
tom výročí vzniku básne, na uverejnenie 
do Porubských novín č. 116 plniac tak že-
lanie zosnulého manžela Milana Rufúsa, 
ktorý napísal: „V Porubských novinách 
môžete uverejniť  kedykoľvek a čokoľvek 
z môjho diela.“ Báseň adresovaná spolu-
žiakom z Gymnázia M.M. Hodžu v Lip-
tovskom Mikuláši nikdy a nikde publiko-
vaná nebola. 

Dušan Migaľa

Pozdrav 
od jesenného ohníka

Milan Rúfus, 2003
(K 55. výročiu maturity)

Odhrnúc dni a všetky podenky, 
budeme teraz deťmi spomienky. 

Nie dlho, jedno popoludnie
budeme hľadieť do jej studne. 

Tam, kde už osud vládne stuha, 
zasvieti pamäť ako dúha.

Nič nekrášlime, neluháme, 
užijúc svoje v ľudskej dráme. 

Kde Vinár Boh aj s Jeho Synom, 
z človečích hrozien stáča víno –

tam hrozno musí do prešu.

Takto sa jakživ víno robí. 

Od kolísky až do staroby
krešú ťa – až ťa okrešú. 

Neprivoláme, čo už nie je. 
Lenže to dávne stále hreje. 

Ďaleké, vždy je nablízku. 

Tak pri pahrebe s vôňou jaslí
veľké deti dnes húsky pásli
na podjesennom strnisku.

Každá generácia má 
svojich učiteľov 

Všetko dôležité pre život 
sa začína v škole

 Istotne ste sa mnohí z vás pristihli 
pri myšlienke, že chcete niečo povedať 
nahlas tak, aby to všetci počuli s istotou, 
že  drvivá väčšina bude s tým súhlasiť.  
Formulovať slová do  zmysluplných viet, 
ktoré majú byť odrazom takýchto myš-
lienok, nie je úplne najjednoduchšie. Vo 
svojom krátkom príspevku sa chcem o to 
pokúsiť.
 Prvý septembrový týždeň sa každo-
ročne spája s otvorením nového škol-
ského roku. Žiakov nevynímajúc, tých 
najmladších privítajú v triedach pani 
učiteľky, prípadne páni učitelia. Nebolo 
tomu inak ani začiatkom šesťdesiatych 
rokov minulého storočia, kedy v súčas-
nosti nás v dôchodkovom veku privítali 
u nás v Závažnej Porube  pani učiteľky a 
učitelia, ktorí sa nezmazateľne zapísali do 
našich myslí a  ovplyvnili naše dospieva-
nie. Dobre si pamätáme hlavne na rodinu  
Pirohovú,  z ktorej  nás v tzv. „úvode“ pri-
vítala pani učiteľka Pirohová, manželka 
vtedajšieho riaditeľa  základnej školy Jána 
Piroha, maminka pani učiteľky Vadovic-
kej.   Nedá mi nespomenúť  Máriu a  Sa-
muela  Ličkovcov, no spomíname si tiež 
na pani učiteľky Vilmu Šúlekovú, Boženu 
Iľanovskú a  pána učiteľa Jána Vadovic-
kého, ktorí vyučovali na druhom stupni 
základnej školy. Obecne je možné pove-
dať, že profesia učiteľ má v našej obci veľ-
mi silnú tradíciu a už od čias, kedy bola 
konštituovaná základná cirkevná škola 
bola  aj výrazným odrazom intelektuál-
nej úrovne našej dediny.  V tejto tradícii 
pokračovali ďalšie  silné ročníky učiteľov 
a všetkým patrí môj obdiv a úcta. 
 Nie je mojím cieľom vymenovať 
všetkých zosnulých učiteľov,  ktorí mali  
vplyv  na moju  generáciu a okrem toho, 
nie každý to môže vnímať rovnako ako ja. 
Preto si dovolím vysloviť svoj osobný ná-
zor, že  azda najhlbšie sa do myslí mojej 
generácie zapísali dnes ešte žijúce, pani 
učiteľky Viola Jambrichová, rod. Drop-
pová, Hedviga Šarafínová, rod. Andacká 
a Milota Vadovická rod. Pirohová a práve 
im chcem venovať tieto riadky. Panie uči-
teľky, pravdepodobne ste od nás, vašich 
žiakov, dnes už dospelých, nahlas a verej-
ne  tak, aby to všetci počuli,   do viet for-
mulované myšlienky vďaky nepočuli. Tú 
najplodnejšiu  časť života sme už prežili 
a preto si dovolím vysloviť myšlienku, že  
pre život je veľmi dôležité, ako vieme  vlád-
nuť svojmu srdcu. Hodnotové nastavenie 
ľudskosti je nemenné a nie je funkciou 
doby, ktorú človek žije. Som presvedčený, 
že profesia učiteľa, ktorá prerastie do po-

slania je jednou z najvznešenejších a naj-
ušľachtilejších.  Zahŕňa v sebe povinnosť, 
potrebu a chcenie odovzdať novej gene-
rácii po tisícročia nazbierané poznanie a 
životné skúsenosti, no tiež snahu urobiť 
svet lepším a dokonalejším. Pani učiteľky 
dnes ešte žijúce, pani Jambrichová, pani  
Vadovická a pani  Šarafínová, všetko ste 
zvládli na výbornú s hviezdičkou a hlav-
ne vám, no tiež všetkým učiteľom, ktorí 
sa podieľali  na výuke  mojej generácie, 
patrí veľké a úprimné ĎAKUJEME.    

Ing. Ján Duda
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S Liptovom v génoch a s poéziou v srdci
Tomu sa povie chodiť po zemi

 Pocítite to, keď vybehnete na svoj 
prvý kopec. (Nie z donútenia, ale sami od 
seba.) Tú eufóriu. Pomyselne sa dotýkate 
neba a cítite vďačnosť. A potom vylezie-
te na ďalší a ešte vyššie... A hoci sa vám 
hlava krúti, neprestanete s tým. Chodíte 
sa pozerať na hory, nechávate na seba pô-
sobiť lesy a zažívate pritom neuveriteľné 
šťastie. A s každým zdolaným vrchom 
vám pribúda do duše pokoj, ktorý si ne-
skôr pripomínate, keď vás prikvačí stres 
dnešnej doby. 
 S poéziou je to v istom zmysle rov-
naké. „Čo tým chcel básnik povedať?“ je 
pre mnohých zákerná otázka ešte dlho 
potom, ako opustia školské lavice. Doko-
nalé porozumenie býva náročné, no verše 

majú priam terapeutický účinok a netreba 
pritom zabúdať ani na pridanú hodnotu v 
podobe bohatšej fantázie. Mimochodom, 
čítanie básní v mnohom pripomína práve 
horskú turistiku, kde presun z bodu A do 
bodu B si od vás vyžiada viac námahy, ale 
výsledok rozhodne stojí za to. 

Kde sa tvoria spomienky
„Bol jeden vrch. Čo vidím na ňom, že ho 
mám stále pred zrakom?“ vyznáva sa Mi-
lan Rúfus v básni Poludnica. Nie je jediný, 
koho očarili hory. Sládkovič píše o Poľane, 
Chudoba a Kmeť spomínajú Sitno, Hviez-
doslav a Kukučín svorne chvália krásu Veľ-
kého Choča. Bola som sa o tom presvedčiť 
na vlastné oči i ja, no nie preto, že by som 
pochybovala o slovách autorov, ktorých 
mám vo svojej knižnici. Tak teda prečo? 

masmédií Paneurópskej vysokej školy 
v Bratislave. Poznáme sa od roku 2016, 
máme za sebou niekoľko spoločných nie-
len novinárskych akcií a podujatí. Nuž a 
jedným z našich spoločných plánov bolo 
zdolať Poludnicu – nielen preto, že obaja 
máme radi prírodu a hory, ale aj z úcty k 
Milanovi Rúfusovi. A tak sme si v itine-
rári naplánovali spoločný výstup, spojený 
s návštevou priateľov slova a literatúry v 
Závažnej Porube. Nemohol medzi nimi 
chýbať Dušan Migaľa, dlhoročný šéfre-
daktor Porubských novín, inšpirátor vý-
stupov na Poludnicu a jej mnohonásobný 
premožiteľ. Mimochodom, Andrej Tušer 
to spomenul aj vo svojej knihe Spoza pera 
(o mne i o vás), ktorá vyšla v roku 2022 a 
kde okrem iného píše, že vrch Poludnica 
ho ešte stále očakáva. Slovo dalo slovo, 
dohodli sme si dátum a čas... Bohužiaľ, 
nakoniec mu okolnosti nedovolili ísť 
hore s nami. Verím však, že pri najbližšej 
návšteve tohto čarovného kúta Slovenska 
sa aj jemu podarí splniť si svoj štyridsať 
rokov trvajúci sen. 

Terapia horským tichom
Výstup na horu mení človeka. „Nepreko-
návam kopec, prekonávam samu seba,“ 
hovorím si v duchu počas cesty do sedla 
Rakytovica. Tadeto sa neskôr aj vraciame, 
ako sme zavŕšili okruh hrebeňom Polud-
nice. Zdržali sme sa dlhšie, sme tu prvý 
raz, a tak sa každú chvíľu zastavujeme 
kvôli foteniu – výhľady na Vysoké i Nízke 

Mgr. Anna Medzihradská
Študovala na Tr-
navskej univerzite v 
Trnave a neskôr ab-
solvovala aj špecia-
lizačné kvalifikačné
štúdium v Metodic-
ko–pedagogickom 
centre v Bratislave. 

Od roku 1997 do 2015 pracovala ako pe-
dagóg, no už vtedy sporadicky prispievala 
svojimi článkami do rôznych periodík. V 
roku 2016 sa dala na novinársku dráhu a 
do roku 2019 zastávala post redaktorky v 
dvojtýždenníku Slovenská brána. V súčas-
nosti pôsobí v Tekovskej knižnici v Levi-
ciach. Napísala niekoľko próz a básní, ktoré 
doposiaľ samostatne nevydala, ale viaceré 
z nich publikovala v rôznych zborníkoch a 
periodikách. Príležitostne sa venuje aj tvor-
be doslovov. V roku 2011 sa stala členom 
Literárneho klubu Dúha v Leviciach. V li-
terárnej súťaži Hviezdoslavova múza 2019, 
ktorá bola vyhlásená Oravskou muzeálnou 
spoločnosťou a Oravským múzeom P. O. 
Hviezdoslava v Dolnom Kubíne, v kategórii 
próza získala Cenu Oravského múzea. 

 Vždy mi príde na um istý príbeh o 
čarovnom vrchu, z ktorého je vraj cel-
kom blízko k nebu. Občas síce treba pre-
konať nepriazeň počasia, studený vietor 
sa zadrapuje do prepoteného trička, no 
nádherný výhľad na okolitý kraj z výšky, 
ktorý otvárajú práve vrchy, vám to vy-
nahradí. Množstvo turistov zdolá jeho 
hrebeň nechajúc o sebe záznam vo vr-
cholovej knihe, avšak iba niektorí z nich 
pocítia ten neopakovateľný pocit blaha, 
ktorý sa na rovine nedá zažiť. Vrch im tak 
učaroval, že spomienku naň potom nosia 
v sebe celý život. A takto si budem aj ja 
pamätať nielen výstup na Poludnicu, ale i 
návštevu Závažnej Poruby. 

Ako sa plnia sny...
Liptovský región navštevujem už od det-
stva, pretože moja stará mama odtiaľto 
pochádzala. Často sa pristihnem pri otáz-
ke, či ho mám rada preto, že tvorí štvrtinu 
mojich génov, alebo jednoducho preto, že 
je nádherný. Odpoveď nie je podstatná. 
Omnoho dôležitejšie je, že čím viac tento 
kraj spoznávam, tým viac ma fascinuje. 
A nielen mňa. Ďalším z jeho obdivova-
teľov je aj jeden z mojich dobrých pria-
teľov – profesor Andrej Tušer z Fakulty 

Spomienky na víkend v rodisku 
Milana Rúfusa

• Bol jeden vrch, ba vlastne kopček... Na Poludnici 
s manželom, jún 2023, selfie

• Zápis do pamätnej knihy Milana Rúfusa

• V rodičovskom dome básnika

• Zostup z Poludnice do sedla Kúpel
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Tatry, ikonická skala s Kriváňom v po-
zadí, neskôr jaskyne a skalné okná... Sl-
nečné lúče sa „cedia“ korunami stromov. 
Tam dole sme príliš obklopení hlukom 
a niektorým to vyhovuje, aby nemuseli 
načúvať volaniu duše. Tu nám zvukovú 
kulisu robí len vtáčí spev. Majestátne ti-
cho hôr je terapia pre tých, čo sú unavení 
z uvravenej ľudskej masy. Žijeme rýchlo, 
vrchy si však strážia svoj pokoj. Ich pie-
seň je bez slov, no aj tak rozumieme jej 
odkazu večnosti. Ale nie každý má talent, 
aby tieto myšlienky sprostredkoval ďal-
ším generáciám.

Seniori sa vedia zabaviť

Členovia Klubu dôchodcov v Závažnej 
Porube strávili 11. septembra 2023 prí-
jemné popoludnie s obyvateľmi DSS. 
Veru si spolu zaspomínali na časy minu-
lé a zaspievali si porubské ľudové piesne. 
Stretnutie sa nieslo v priateľskej atmosfé-
re. Ďakujeme personálu za milé prijatie 
a našim starším členom želáme pevné 
zdravie.

Seniori zo Závažnej Poruby 
nezaháľajú

Päťdesiatdva členov Klubu dôchodcov 
sa 20. septembra 2023 vybralo poznávať 
a obdivovať krásy ďalšieho regiónu - Ky-
súc. Cieľom zájazdu bolo pozrieť si Mú-
zeum kysuckej dediny nachádzajúcej sa v 
obci Vychylovka. 

Veľkým lákadlom je tam aj historická úv-
raťová železnica, ktorá je oddnes funkčná 
a seniori využili možnosť sa na nej povo-
ziť. V ďalšej obci Nová Bystrica si dopriali 
výborný obed a takto posilnení pokračo-
vali na ďalšie poznávanie do Starej Bystri-
ce. Tam ich očaril unikát. Prvý slovenský 
drevený orloj. Nenápadná dedinka pod 
horami, ale turistov neúrekom, veru má 
sa čím pochváliť. 
 K celkovej atmosfére vydareného 
poznávacieho zájazdu prispelo aj krásne 
slnečné počasie, a tak šťastní, spokojní a 
plní zážitkov prišli domov do  Závažnej 
Poruby.

Text a foto MI 

„Tomu sa povie chodiť po zemi,
bosými nohami láskať jej hnedú tvár
a piť a prijať každým pórom kože
jej vône, šťavy, osud človečí.
Pretože z nej a potom v nej je všetko.
Ukrytý kód, klinové písmo predkov.
A potom ja a ty a my a toto dnes.“ 
(M. Rúfus: V rodnom dome Martina Ku-
kučína)

Modlitby (nielen) za domov
Dom Milana Rúfusa v Závažnej Porube 
víta príchodzích svojím pokojom. Foto-
grafie, knihy, rukopisy básní, ale i nábytok
či bežné predmety, ktoré denne používa-
me... To všetko „rozpráva“ príbeh člove-
ka. Cítime v ňom hlbokú ľudskú náklon-
nosť, empatiu a vieru v Boha, ale i v lásku 
a dobro človeka. Lektorka Dana Kuľhavá 
precítene recituje majstrove verše a mne 
nevdojak zíde na um citát Alessandra 
Baricca: „Človek sa modlí, aby si skrátil 
čakanie, ani mu na um nezíde, že Boh rád 
počúva.“  V súvislosti s danými slovami 
sa domnievam, že vlastne celá literárna 
tvorba M. Rúfusa je ako modlitba – písal 
ju totiž z hĺbky duše za plnej účasti srdca. 
Lebo veril, že Boh si ho rád vypočuje. A 
nielen Boh rád počúva tohto poeta, ktorý 
mal Liptov v génoch a poéziu v srdci.

PS: A pretože i ja mám zopár liptovských 
génov a poéziu v srdci, pripájam vlast-
né verše, ktoré som vytvorila ako remi-
niscenciu na návštevu Závažnej Poruby, 
rodného domu Milana Rúfusa a zdolanie 
Poludnice: 

Poludnica o svojom básnikovi
Som kopec, možno nie velikej miery,
no predsa sem hľadí môj básnik ticha.
Ten, ktorý pravde, láske veril,
pohládza zrakom vrchol môj 
i žlté kvety iskerníka.

Jak iní múku, on vážil slová:
uchopiť zmysel, spoznať svet.
Vyskladal obraz, verše vypracoval.
Odtiaľto povstal, no nezabudol.
Nakoniec sa k nám vrátil späť.

Takto deň za dňom
nám všetkým roky plynú...
Skosená stráň i švábka obhrnutá
k človeku skláňa hlavu sivú.
Ja mu len ticho, ako matka šepcem:
„Nuž, vitaj doma, synu, vojdi dnuká!“

Spomienky? A ktoré? Na život v pokore?
Úctivo mlčky zdvihne svoj zrak.
Modlí sa básničku písanú o hore.
V myšlienkach slobodný ako to dieťa,
čo vie, že srdcom hľadí na zázrak.

Mgr. Anna Medzihradská

• Úcta a vďačnosť básnikovi mladosti, sĺz i našich 
ľúbostí

Vychylovka

Pred orlojom v Starej Bystrici
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Turčianska galéria v Martine v zriaďovateľskej 
pôsobnosti Žilinského samosprávneho kraja

JOZEF VONGREJ (1933 – 1988)
Krajina detstva 

23.02.2023 – 13.05.2023
Turčianska galéria v Martine
Kurátorka: Jarmila Kováčová

Krajiny sú. O túto požiadaj
iba vo sne. A nestúp nohou, padneš.
...

Tu kameň nie je kameň,
je myšlienka. Tak postoj.
A potom choď a ži. 

(Milan Rúfus: Krajina detstva, 
úryvok z básne)

Prieniky a „Liptov, môj milený 
podtatranský kvet“

Prečo Jozef Vongrej a Milan Rúfus? ... 
Oboch majstrov totiž spájal nielen kum-
št, ktorým  nesporne vládli, ale i hlboký 
vzťah k rovnakému rodisku  na Liptove. 
Závažná Poruba predstavovala pre výni-
močné osobnosti návraty ku svojim kore-
ňom, ktoré pre nich predstavovali rodičia, 
priatelia, susedia – jednoducho spoluro-
dáci.  Bola obom studnicou permanentnej 
inšpirácie a výzvou pre tvorivé plány. 
Krajina detstva bola nielen návratom do 
čias, kedy sa formoval ich názor na svet a 
miesto v ňom, ale jej genius loci natrva-
lo poznamenal ich kultúrnu, či dokonca 
duchovnú identitu. S náruživosťou vlast-
nou jednému i druhému, zaznamenávali 
krásu i  trvalé hodnoty dôverne známe-
ho prostredia, ktoré obsadili „krajinu ich 
srdca“, lebo odtiaľ pramenila energia tvo-
riť. Jozef Vongrej  „prerozprával štetcom“ 
obraz, ktorý Milan Rúfus „namaľoval slo-
vom“ a platí to i naopak. 
 Jozef Vongrej sa narodil 26. marca 
1933 v Závažnej Porube na Liptove. Po 
absolvovaní gymnázia v Liptovskom Mi-
kuláši študoval v rokoch 1950 – 55 na Vy-
sokej škole pedagogickej v Prešove odbor 
výtvarná výchova – ruština. (J. Hlavsa a 
Š.Hapák). Po ukončení vysokoškolských 
štúdií nastúpil ako výtvarný pedagóg do 
školstva v Zákopčí, Čadci a od roku 1959 
pôsobil v Martine ako povereník Minis-
terstva školstva a osvety pre zakladanie 
výtvarnej školy. 

 Pričinil sa o vznik základnej výtvarnej 
školy v Martine, ktorá patrila medzi prvé 
tri školy tohto typu na Slovensku. Neskôr 
v rokoch 1961 – 88 bol riaditeľom Ľudovej 
školy umenia v Martine. Za svoje  peda-
gogické schopnosti bol viackrát ocene-
ný a rovnako pôsobil v medzinárodnom 
združení  výtvarných pedagógov INSEA. 
Prispieval i do Učiteľských novín a kon-
cipoval metodické materiály pre výučbu 
detí na výtvarnom odbore ĽŠU.
Jeho profesionálny život sprevádzal ne-
zvyčajný pracovný elán spojený so syste-
matickou, dlhoročnou prácou obľúbeného 
a váženého pedagóga, ktorý problematike 
umeleckého vzdelávania detí a mládeže 
zasvätil viac ako tri desaťročia,  a to prak-
ticky až do svojho predčasného odchodu. 
 V roku 1967 navrhol a realizoval 
spoločenskú objednávku na tvorbu reliéf-
nej steny do sobášnej siene v Košťanoch 
nad Turcom  a venoval sa aj tvorbe loga a 
rôznych príležitostných  značiek. V roku 
1961 absolvoval tvorivý pobyt v krajine 
blízkeho východu (Libanon), ale navštívil 
aj bývalú Juhosláviu, Taliansko (Benátky) 
či mesto Toruň v Poľsku.   Zomrel po krát-
kej chorobe 2. júla 1988 v Olomouci. 

„Obraz je stopa toho, 
čo prešlo cez autora“

 Začiatky voľnej tvorby Jozefa Vongre-
ja sa datujú do druhej polovice 50. rokov 
20. storočia, kedy sa jeho maliarsky ruko-
pis formoval pod vplyvom akademického 
realizmu, získaného vysokoškolským vzde-
laním. Maliarsky výraz Jozefa Vongreja je 
príznačný hľadaním  imaginácie uzavretej 
do dynamického, expresívneho formoslo-
via, pričom inšpirácie hľadal u klasikov 
slovenskej  výtvarnej moderny (Ľ. Fulla, 
M.A.Bazovský, M.Benka a ďalší) a členov 
povojnovej moderny reprezentovanej Sku-
pinou Mikuláša Galandu. (Zvlášť obdivoval 
tvorbu Andreja Barčíka.)
 Jozef Vongrej čerpal z námetov, kto-
ré nachádzal v prostredí rodnej obce a 
prírodných scenérií krajiny detstva i do-
spelosti, kam sa neustále a rád vracal na-
dýchnuť a načerpať nielen dušenú rov-
nováhu, ale aj získavať námety pre svoju 
umeleckú tvorbu, ktoré zúročil v stovkách 

kresbových  štúdií a maliarskych  kreácií 
zachytávajúcich rázovitú, nezameniteľnú 
architektúru dreveníc či sakrálnych ob-
jektov alebo zákutí Závažnej Poruby tak, 
ako plynul čas. 
 Ranú tvorbu Jozefa Vongreja formo-
val realistický rukopis z konca 50. a s pre-
lomom do 60. rokov 20. storočia, kedy sa 
postupne jeho kresliarsky i maliarsky ru-
kopis modernizuje a pretavuje do procesu 
experimentovania s moderným výrazivom, 
ktoré sa projektovalo najmä do jeho kali-
grafických či biomorfne  tvarovaných kom-
pozícií a obrazových schémat. V tomto 
období vznikajú maľby inšpirované fauvis-
ticky  sýtou farebnosťou (napr. Jedno leto, 
1963), prostredníctvom ktorých hľadal sú-
lad medzi emocionálnym  výrazom a de-
koratívnou kompozíciou obrazu. Paralelne 
s lineárnymi  kompozíciami malieb z tohto 
obdobia vznikali  i farebne redukované, až 
zemité a dynamicky pulzujúce kompozí-
cie, opäť čerpajúce z podtatranskej prírody 
(Stavy hôr), ale rovnako i lyricky pôsobivé, 
transparentné akvarelové štúdie. 
 Kolekciu z uvedených rokov dopĺňajú 
komorné obrazy  s divadelne pôsobivým 
čiernym pozadím, z ktorého  v ostrom 
protiklade voči nemu vystupujú štylizo-
vané kontúry ženských postáv. (V stave 
mesiaca I, 1965 a i.) Na výstave dominuje 
reprezentatívna kolekcia kresieb uhľom 
datovaná do 60. rokov 20. storočia, ktorá 
poukazuje nielen na brilantne  zvládnutú 
predprípravu  k maliarskej tvorbe, ale aj 
na nepopierateľnú  schopnosť prehová-
rať k svojmu percipientovi ako svojbytné 
umelecké dielo. 

     Pozornosť si zaslúžia i početne menej 
zastúpené, ale maliarsky kvalitné pokusy 
so snovými  námetmi vzdialene pripomí-
najúcimi poetiku nadrealizmu. (Dvaja, 
1963) Iná poloha jeho tvorby inklinuje 
ku výraznej výtvarnej štylizácii, pričom 
kóduje svoje autorské významy do zna-
kov a symbolov, čerpajúcich z bohatého 
registra ľudovej ikonografie.  (Mladucha,
Utrpenie, nedat.) Podobne i v konštruk-
tívnych  kresbách uhľom zo 70. rokov mi-
nulého storočia dominujú  znaky a sym-
boly odvodené  od ľudovej mytológie ku 
kresťanskej ikonografii. Tie spolu defilujú
v rôznych tvarových obmenách i vo Von-
grejovej grafickej úžitkovej  tvorbe – na
autorských príležitostných pohľadniciach, 
pozvánkach (Stretnutia Liptákov a i.) či 
péefkách, ktorým venoval systematickú
pozornosť až do konca.
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Keď zachrániš jeden život, akoby si zachránil celý svet
Profesionálni hasiči sú profesionáli

Poznáme vás  ako 
športovca: futbalistu, 
lyžiara, automobilo-

vého pretekára...Čo vás viedlo k rozhod-
nutiu stať sa profesionálnym hasičom 
– záchranárom?
Vždy sa mi najviac páčilo pomáhať iným a 
ľudia, ktorí potrebujú pomoc, sú v núdzi, 
vedia byť za ňu aj úprimne vďační.

Vieme, že Hasičský a záchranný zbor 
(HaZZ) je výberová organizácia.
Aké kritériá musí spĺňať uchádzač?
Každý uchádzač musí úspešne absolvo-
vať pohovor, fyzické testy, psychotesty a 
lekárske vyšetrenia.

O svojej profesii každý rozhoduje sám. 
Napĺňa vás toto humánne, ale veľmi ná-
ročné a zodpovedná povolanie?
Určite áno a som vďačný, že môžem pra-
covať ako hasič.

Služba znamená akcieschopnosť.Za akú 
dobu odchádzate spolu s technikou na 
zásah?
Od vyhlásenia poplachu na stanici vyko-
návame výjazd do jednej minúty.

Zásah znamená pomoc pri zdolávaní 
požiarov, poskytovaní pomoci pri ha-
váriách, dopravných nehodách, či ži-
velných pohromách Ako postupujete pri 
zásahu?
Každý člen jednotky má dopredu pride-
lenú úlohu (veliteľ zásahu, strojník, číslo 
1,2,3...). Podľa toho vie, akú činnosť bude 
vykonávať. Samozrejme, konkrétne sa už 
prispôsobíme danej situácii na mieste zá-
sahu. Ku zdolávaniu nežiaducich udalostí 
nám pomáhajú aj metodické listy, výcvi-
ky, školenia.

Ing. Matej Beťko pôsobí ako profesionálny hasič – záchra-
nár. Viaceré živelné pohromy, mimoriadne udalosti  a do-
pravné nehody tohto leta nás inšpirovali k rozhovoru o 
zásahu záchranárskych zložiek.

Zažili ste aj kurióznu udalosť so šťast-
ným koncom?
Nespomínam si.

Zásah sa skončil. Čo nasleduje, čomu sa 
venujete?
Na stanici sa riadime denným harmo-
nogramom, kde je celý deň rozpísaný 
na jednotlivé úlohy, od údržby techniky, 
školení, výcvikov, fyzickej aktivite. Bez 
ohľadu na to, či je víkend alebo sviatok. 

HaZZ sa podieľa aj na záchrane zvierat, 
ktoré sa ocitli v núdzi. Zachraňovali ste 
už aj zvieratko?
Áno, podieľali sme sa na záchrane rôz-
nych zvierat – mačky, sovy, papagáje, do-
bytok, ktorý napríklad spadol do šachty, 
či kanála v zime, ale aj primrznuté vtác-
tvo a vysoká zver o ľad v rieke. 

Ktorá mimoriadna udalosť sa vás naj-
viac dotkla?
Udalosť, pri ktorej sme už nedokázali po-
môcť trojmesačnému bábätku.

V televízii sme sledovali súťaž záchra-
nárskych zborov. Ako si meriate sily? V 
čom spočíva cieľ týchto súťaží?
Sú to rôzne disciplíny od vyprosťovania 
osôb z havarovaných vozidiel, hasičské 
schody (výstup do určitého podlažia 
výškovej budovy v kompletnej hasič-
skej výstroji a autonómneho dýchacieho 
prístroja), železný hasič, hasičský šport 
(výstup do 4-tého podlažia cvičnej veže 
s hákovým rebríkom, 100 m cez prekáž-
ky, štafeta, požiarny útok). Cieľom súťaží 
je preverenie zručností, znalostí, fyzickej 
zdatnosti. Najväčší súper je čas.

A ešte niečo. Čo odporúčate každému 
záujemcovi o prácu v HaZZ SR?
Určite si ísť za svojím snom. Je to práca 
fyzicky aj psychicky náročná, ale určite 
stojí za to.
 Ďakujeme za rozhovor.

Dušan Migaľa, šéfredaktor

 Osobitnú pozornosť si zaslúžia kraji-
nomaľby zo 70. rokov 20. storočia, zachy-
távajúce malebnú, ale i dramaticky ma-
jestátnu atmosféru liptovských  hôr, lúk, 
pasienkov či dolín, príznačnú pre dozrie-
vajúci  lyricko-expresívny maliarsky ru-
kopis, ktorému nechýbal typický rytmus s 
výrazným horizontálnym členením, línia-
mi, výberom farebnej škály, či celkovou 
kompozíciou obrazu.
 V 80. rokoch 20. storočia rozšírili 
hľadanie autentického vongrejovského  
výraziva aj práce s pastierskymi námety 
realizované technikou pastelu, resp. tem-
perou a kombinovaním techník. 80. roky 
uzatvára kolekcia komorných, avšak vizu-
álne pôsobivých krajinárskych kompozícií 
z jeho rodného Liptova. 

„V deťoch je strom, v deťoch je kvet, det-
stvo, to je túžba zostať večne mladý“

 Profesionálny život výtvarného pe-
dagóga bol spätý s mestom Martin. Bol 
nadšeným iniciátorom a propagátorom 
medzinárodne akceptovanej súťažnej 
prehliadky a výstavy  v detskej výtvarnej 
tvorivosti Bienále fantázie. Ešte pred jeho  
vznikom však inicioval  detskú kresbu na 
ceste (1961), prvý  outdoorový  projekt 
realizovaný priamo v centre mesta (na 
Muzeálnej, Moskovskej ulici a vtedajšom 
námestí) v dobe, kedy podobné podujatia 
ukrývali prevažne kamenné múry vzdelá-
vacích inštitúcií. 
 Na výstave ho pripomína krátky filmo-
vý dokument. R. 1969 v spolupráci  Pamät-
níkom slovenskej literatúry (dnes Literárne 
múzeum SNK) vznikol medzinárodne reš-
pektovaný projekt Bienále fantázie, ktorému 
venoval on a jeho oficiálni partneri, oslove-
ní profesionálni výtvarníci a ďalší mnoho 
odbornej i ľudsky pozitívnej energie. 
 Dôkazom dlhoročných úspechov 
detského projektu Bienále fantázie bolo 
úsilie organizátorov o jeho permanentný  
progres, nástupnícku Turčiansku galériu 
po predčasnom odchode Jozefa Vongreja 
(1988), nevynímajúc. Na počesť zaklada-
teľa BF navrhla  Turčianska galéria Minis-
terstvu školstva SR, aby jedna z hlavných 
cien BF za pedagogický prínos niesla názov 
Cena Jozefa Vongreja. Výstava pripomína 
vznik Bienále fantázie prostredníctvom 
archívnych dokumentov z pozostalosti 
Jozefa Vongreja a dokumentácie z prvých 
ročníkov BF (1969, 1971).
 Jeden z úspešných žiakov Jozefa Von-
greja, grafický dizajnér Prof. Ľubomír
Longauer, spomína na svojho učiteľa tý-
mito slovami:
„... Jozef Vongrej nebol človek márny. Bol 
z tej vzácnej sorty ľudí, ktorých volal Bo-
humil Hrabal „pábitelé“, z tých ktorí plávu 
proti prúdu. 
     Mal vízie, ktoré túžil naplniť. Výtvarný 
odbor ĽŠU (dnes ZUŠ) v Martine a Biená-
le fantázie sú skutočnosťou. No ja chcem v 
tejto spomienke pripomenúť jeho intenzív-
ne vyžarovanie ľudskosti, lebo to bolo to, čo 
nás na ňom priťahovalo.“

Turčianska galéria, Martin • Výjazd na zásah

• Pri dopravnej nehode
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Závažná Poruba leží ďaleko od mora. 
Žije tu však námorný kapitán.

Námorný kapitán riadi loď z kapitánskeho mostíka

Dovolenku možno prežiť na súši, pri mori, ba aj na mori.  Práve o tom, ako 
dovolenkovať s rodinou i priateľmi  na mori, sme sa porozprávali s námor-
ným  kapitánom Petrom Balentom zo Závažnej Poruby.

• Peter Balent, námorný kapitán 
na kapitánskom mostíku

Dovolenkovať možno aj na mori
 „Opakovane sme dovolenkovali pri 
mori. Kým druhí vylihovali na pláži a 
chladili sa v mori, ja som so záujmom po-
zoroval výletné lode a rozmýšľal, ako sa 
taká loď riadi, čo k tomu treba,“ poodkryl 
svoju cestu k získaniu preukazu námorné-
ho kapitána. Zistil, že nadobudnúť opráv-
nenie viesť výletnú loď je podobná tomu 
ako v autoškole získať vodičský preukaz. 
Prihlásil sa do kurzu, študoval vyhlášku o 
lodnej doprave, poznával dopravné znač-
ky na mori (túto úlohu plnia bóje rôznej 
farby) a absolvoval prvú plavbu pozorujúc 
inštruktora. Vyplávali z prístavu a sledo-
val ako sa vedie loď. 
 „Auto sa riadi pomocou pedálov a 
volantu, loď kormidlom a motory páčka-
mi. Katamarán má dva motory, ovládanie 
je jednoduchšie ako na klasickej lodi. Veľ-
mi ma to oslovilo a túžba získať preukaz 
námorného kapitána rástla,“ pokračoval. 

Dozvedáme sa, že tak, ako sú rôzne stup-
ne vodičského oprávnenia, tak to platí aj 
pre vedeníe lode. 
 „Ja som však túžil získať preukaz na 
vedenie lode i plachetnice, čo trvá cca 3 
roky. Bez plachetnice 1 rok,“ doplnil. Po 
ústnej skúške a písomnom teste nasledo-
vala praktická časť. Plavba pod dohľadom 
inštruktora. Inštruktor určil smer a cieľ 
plavby. Nasledovalo vyplávanie z prístavu 
po červenej značke, plavba po otvorenom 
mori a vplávanie do prístavu po zelenej. 
More bolo pokojné, motory pracovali, 
GPS fungovalo, dopravné značenie reš-
pektoval. Skúšku úspešne zložil a získal 
preukaz námorného kapitána.

Výletná loď sa volá katamarán
 Okrem kapitánskeho mostíka je vy-
bavená štyrmi kajutami. Obsahujú: poste-
le, sprchu a WC. Kajuty sú pre dve a tri 
osoby. Spolu dvanásť  osôb môže stráviť 
dovolenku na takejto lodi. „Náš štartov-
ný prístav je Tregir. Katamarán – jachtu  
možno objednať cez internet po celý rok. 
No výletné plavby sa robia tak od apríla do 
konca októbra. Za požičaný katamarán sa 
platí nájom, k tomu poistka. Požičiava sa 
od soboty do soboty. Ak sa všetky náklady 
rozpočítajú na desať osôb, dovolenka na 
mori vás môže stáť 800 €,“ vysvetlil. Hneď 
na prvý raz ste sa sám odvážili kormid-
lovať loď? „Na prvú plavbu sme  zaplatili 
inštruktora, ktorý sledoval, vysvetľoval, 
upozorňoval na možné nástrahy na mori: 
vietor, búrka, vysoké vlny, stretanie a mí-
ňanie lodí, kedy obliecť vesty a pod.“ Na 
druhú plavbu už vyplávali  samostatne 
na ostrov Vis. Dlhé roky bol neprístupný 
ako vojenská základňa. Pre turistov je to 
zaujímavý ostrov. Má pieskové pláže. Na-
táčali sa tu filmy, napr. Mama mia a iné.
Sledovali ponorkovú základňu, obopláva-
li obrovský prístav a zakotvili na voľnom 
mieste v prístave. Prezreli mesto, pozoru-
hodnosti a ochutnali špeciality  chorvát-
skej kuchyne. Každý deň si zvolili iný cieľ 
plavby. Smerovali k blízkym i vzdialenej-
ším ostrovom. Večer vždy zakotvili, išli na 
bóju, alebo do prístavu.

Kapitán je veliteľ lode i posádky
 Dozvedáme sa, že plavba sa môže 
konať za bieleho dňa, ale aj v noci. Ka-
pitán nesmie opustiť kapitánsky mostík. 

Zodpovedá za loď i posádku. Posádka 
rešpektuje pokyny kapitána, užíva si plav-
bu a kochá sa pohľadmi na more, pláže i 
blízku krajinu.
 Kapítán sleduje prístroje, smer plav-
by a nesmie dopustiť kolíziu so žiadnou 
loďou. Plachetnica má vždy prednosť. 
Katamarán sa plaví rýchlosťou 6 - 8 uzlov 
za hodinu, čo je asi 14,5 km/hod. Najhos-
podárnejšia rýchlosť je 5 uzlov, kedy je 
spotreba najnižšia. Spotreba nafty nie je
vysoká. Na 500 km plavby je potrebné asi 
za 200 € nafty.

• Pohľad na jachtu v prístave

• Interier jachty: kajuta

 Pokračujeme otázkou. Zažili ste aj 
búrku na mori? „Kapitán je povinný sle-
dovať predpoveď počasia. Ak predpove-
dajú búrku, tak radšej nevyplávať. Ak sa 
rozfúka vietor, keď sme na mori, tak si za-
ložíme vesty a loď smerujeme proti vlnám. 
Takáto plavba má svoje čaro i úskalia. Loď 
kolíše, nadnáša a sme radi, keď po zelenej 
bóji šťastlivo zakotvíme v prístave,“ po-
znamenal.
 Po týždni užívania loď odovzdajú 
chartrovej spoločnosti. Príde potápač a 
skontroluje dno i vrtuľu, či nedošlo k po-
škodeniu. A potom už posádku lode na-
plnenú zážitkami na mori  čaká cesta po 
ceste domov, na Slovensko.

Dušan Migaľa, 
foto: archív námorného kapitána

• Interier jachty: spoločenská miestnosť
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Okienko MŠ

 Materská škola podporuje osobnost-
ný rozvoj detí v oblasti sociálno-emocio-
nálnej, intelektuálnej, telesnej, morálnej, 
estetickej, rozvíja schopnosti a zručnosti, 
utvára predpoklady na ďalšie vzdelávanie. 
Pripravuje na život v spoločnosti v súlade 
s individuálnymi a vekovými osobitosťa-
mi detí. §28 ods.1- zákon 245/2008 Z.z.

Zameranie MŠ 
• Vyrovnávať rozdiely v sociálno-kul-

túrnej úrovni detí pred vstupom do 
základnej školy.

•  Viesť deti k tvorivosti, logickému mys-
leniu, k schopnosti hľadať, spracovávať 
informácie a dávať ich do súvislostí.

• Rozvíjať komunikačné schopnosti detí.
• Utvárať a rozvíjať u detí pocit spolu-

patričnosti k regiónu a jeho okoliu.
• Rozvíjať u detí environmentálne cíte-

nie, podporiť vzťah dieťaťa k prírode, 
pozorovať ju, poznávať a chrániť a pre-
búdzať u detí ekologické povedomie.

• Rozvíjať a podporovať zdravé sebave-
domie, samostatnosť, vytrvalosť a iné 
vôľové vlastnosti detí cez pohybové 
činnosti, rozvíjať a podporovať jedi-
nečnosť a tvorivosť detí.

• Pohyb budeme rozvíjať účasťou na 
Lyžiarskych kurzoch –zjazdové a be-
žecké lyžovanie, plaveckou prípravou, 
turistickými vychádzkami a tiež do-
plnkovou činnosťou popoludní pri 
cvičení s prvkami gymnastiky. Využí-
vať budeme ATP-areál telesného po-
hybu, multifunkčné ihriská a prírodné 
prostredie. V rámci vzdelávania a cez 
projekty sa deti oboznámia s volejba-
lom, futbalom, tenisom a basketbalom 
v telocvični obce. 

•  Podporovať telesný rozvoj a zdravie 
dieťaťa, pozitívne postoje k svojmu 
zdraviu a zdraviu iných, jeho osobnú 
spokojnosť a pohodu- využívať obecnú 
telocvičňu a areál telesného pohybu

• Viesť deti k zmysluplnému využívaniu 
médií. 

• Posilňovať úctu k rodičom, ku kultúr-
nym a národným hodnotám a tradí-
ciám štátu, k štátnemu jazyku, k ma-
terinskému jazyku a k svojej vlastnej 
kultúre. 

Personálne obsadenie a rozdelenie do 
tried.
1. trieda LIENKY 
Počet detí: 22
Učiteľky:  Mgr. Dana Čupková
                  Martina Sabadínová 
2. trieda VČIELKY 
Počet detí: 23 
Učiteľky: riaditeľka Katarína Jambrichová
                Františka Kurajdová 
Školníčka: Jana Agnetová 
Vedúca školskej jedálne: Mária Jačalová
Hlavná kuchárka: Milada Korčeková 
Zamestnanec v prevádzke: Anna 
Obrcianová 
Zamestnanec v prevádzke: Katarína 
Bukasová (½ úväzok)
Začíname s počtom detí: 45
1. trieda: dievčat 9 a chlapcov 13
2. trieda: dievčat 14 a chlapcov 9 

100% kvalifikovanosť pedagogických za-
mestnancov.

Katarína Jambrichová, riaditeľka MŠ

Švábkobranie 
v materskej škole

• Zľava: Martina Sabadínová - učiteľka, Jana Agnetová 
- zamestnanec v prevádzke, Mgr. Dana Čupková 
- učiteľka, Františka Kurajdová - učiteľka, Katarína 
Jambrichová - riaditeľka MŠ

• Zľava: Anna Obrcianová - kuchárka, Milada 
Korčeková - hlavná kuchárka, Mária Jačalová - vedúca 
ŠJ, Katarína Bukasová - zamestnanec v prevádzke

Začiatok jesene v Materskej škole Zvedav-
ček v Závažnej Porube bol už po druhý-
krát spojený s podujatím Švábkobranie. 
Štvrtok 21. septembra 2023 popoludní 
ožila záhrada škôlky detskou radosťou a 
vravou rodičov. 

Členovia ZRPŠ pri MŠ Zvedavček v spo-
lupráci s kolektívom materskej školy a 
školskej jedálne pripravili pre deti a ro-
dičov prvé podujatie nového školského 
roku, ktoré sa nieslo v aktuálnej jesennej 
téme. Hlavnú úlohu pri hrách aj tvori-
vých aktivitách detí zohrávali zemiaky, 
tzv. švábka. Deti si vyskúšali aké je to 
voziť švábku vo fúrikoch, poťažkať si ju 
na lyžičke a taktiež trafiť ňou do košíka,
tzv. „filpasa“. Pečiatkami vyrobenými zo
zemiakov ozdobili veľkého šarkana, kto-
rý už skrášľuje vstupné priestory škôlky. 

Všetci zúčastnení si pochutnali na zemia-
kových plackách, zemiakoch uvarených v 
šupke s maslom a soľou a taktiež na ze-
miakoch upečených v pahrebe. Aj rodičia 
prispeli k ochutnávke zemiakových jedál. 
Priniesli zemiakovú babu, tzv. „koch“ a aj 
sladké jedlá pripravené zo zemiakového 
cesta. Podujatie bolo aj tento rok spojené 
s prvým rodičovským združením, na kto-
rom sa zúčastnil aj starosta obce Závažná 
Poruba a riaditeľka partnerskej materskej 
školy z Bohuslavíc.     (pokračovanie s.20)
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Školské  zrkadielko

Tradičný 
a radostný začiatok  
školského roka

Štátna hymna SR otvorila nový školský 
rok aj v Závažnej Porube. 
 Do Základnej školy Milana Rúfusa 
nastúpilo 54 žiakov v sprievode svojich 
rodičov. Do prvého ročníka zapísali 13 
žiakov. 

Prítomných privítala riaditeľka ZŠ  MR 
Monika Štrkolcová. Predstavila zameranie 
školy, organizáciu vyučovacieho procesu a 
uviedla: „Želáme si, aby sa žiakom v škole 
darilo, aby  sa veľa naučili a celý rok bol 
naplnený radosťou.“ Starosta Vladimír 
Mlynček pozdravil žiakov, učiteľov i rodi-
čov a všetkým poprial úspešné poznáva-
cie projekty, radostné kultúrne a športové 
podujatia, najviac  dobré zdravie a pohodu 
počas celého školského roka. Predpoklady 
pre školskú prácu sú perfektné. 
        -dm-

Prázdninový denník
Prvý prázdninový týždeň som chodil do 
školskej  družiny. Hrali sme sa tam, po-
zerali rozprávky, boli sme oberať jahody. 
Na ďalší týždeň sme išli na dovolenku do 
Chorvátska s Ďubekovcami. Kúpali sme 
sa tam, vozili sa tam na kolobežkách a 
jedli zmrzlinu. Ďalší týždeň sme boli na 
prázdninách u starkej Ely. Posledný týž-
deň nás rodičia zobrali na dovolenku do 
Talianska. Moje prázdniny boli super.

Tomáš Piatka, 2.roč.
 
V pondelok sme si pobalili kufre a šli skôr 
spať, aby sme si oddýchli. V utorok sme 
vyrážali už o tretej ráno. Šli sme autom na 
letisko do Bratislavy. Let som si užil, len 
ma pri pristávaní boleli ušká. Hotel sme 
mali pri letisku. Izba bola pekná s veľkou 
terasou a výhľadom na more. Bolo to 
Egejské more – trošku viac fúkalo a boli 
vlny. Veľa sme spali a oddychovali, plá-
vali, jedli a hrali karty. Jedlo bolo fajné, 
najviac mi chutila pizza. Jeden deň sme 
boli na výlete loďou na ostrove Symi. Iný 
deň sme boli pozrieť večerné mesto Ro-
dos. Na dovolenke som si našiel kamaráta 
Filipka. Leto rýchlo prešlo, no už sa teším 
na pani učiteľku a spolužiakov.

Miško Kráľ, 2.roč.

V pondelok sme sa balili na dovolenku. 
V noci sme vyrazili. Ráno sme tam boli. 
Bývali sme v chatke. Chodili sme k moru. 
Bolo veľmi teplé. Rád som sa v mori kú-
pal. S bratom som staval hrady s piesku. 
Boli sme pozrieť morské živočíchy. Jedna 
ryba bola ako citrón. Moja starká sa bála 
hadov. S bratom sme išli na kanoe. Bolo 
to super. Išli sme na výlet loďou do Bená-
tok. Sú veľmi pekné. Páčili sa mi gondoly. 
Dovolenka bola krásna.

Matej Moravčík, 2.roč.

Za podporu Švábkobrania 2023 ďakuje-
me kolektívu materskej školy, školskej je-
dálne, rodičom a Bidfood Slovakia s.r.o. 
Cieľom tohto podujatia bolo spojiť rodi-
ny s deťmi, zoznámiť sa navzájom medzi 
sebou, a spojiť tak príjemné s užitočným. 
Veríme, že v tradícii Švábkobrania bude-
me pokračovať aj ďalší rok. 
 Tím ZRPŠ pri MŠ Zvedavček

Ďakujem všetkým, ktorí sa dňa 21.9.2023 
podieľali na uskutočnení akcie Švábkobra-
nie v našej materskej škole.
 Bolo to milé a priateľské stretnutie 
rodičov za prítomnosti starostu Vladimí-
ra Mlynčeka, zástupkyne riaditeľky ZŠ z 
Bohuslavíc Bc. Silvie Šremerovej a nás za-
mestnancov MŠ.
 Rodičia pripravili zemiakové placky, 
varené zemiaky (švábku)  v kožke, pečené 
zemiaky v pahrebe a doplnili to jesennou 
výzdobou a sladkým pokušením.
 Podarilo sa nám spojiť príjemné s uži-
točným a stihli sme si povedať aj pár infor-
mácií k začiatku nového školského roka. 
Tešíme sa na ďalšie spoločné stretnutie.

Katarína Jambrichová, riaditeľka MŠ

+   +   +

 Vážená redakce!
 Ráda bych se s Vámi podělila o velmi 
příjemnou pracovní zkušenost. Jsem zá-
stupkyně ředitelky pro předškolní vzdělá-
vání v ZŠ a MŠ Bohuslavice. Přijala jsem 
milé pozvání do MŠ Závažná Poruba.
 Paní ředitelka mne provedla ma-
teřskou školou. Je to profík, má energie na 
rozdávání, děti se na ni obracejí s důvěrou 
a má přirozenou autoritu u rodičů. Měla 
jsem velké štěstí, že v den, kdy jsem přije-
la, probíhala akce pro děti a rodiče Šváb-
kobranie.  Načerpala jsem tady mnoho 
inspirace pro práci v české školce.
 Tímto bych chtěla paní ředitelce Kata-
ríne Jambrichovej velmi poděkovat.
 Se srdečným pozdravem 
        Bc. Silvie Šremerová

Poďakovanie

Touto cestou chceme vyjadriť našej  
bývalej kolegyni pani  učiteľke Alene 
Guráňovej  úctu a veľké POĎAKO-
VANIE za profesionálne odvádzanú 
prácu v našej materskej škole. ĎA-
KUJEME za odhodlanosť a nadše-
nie nepoznajúce žiadne prekážky 
a únavu. ĎAKUJEME za tvorivé a  
usilovné ruky,   za odovzdanie skú-
seností, ďakujem, že bola skvelou 
kolegyňou. 

Katarína Jambrichová, riaditeľka MŠ

Spojili sme 
príjemné s užitočným
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Naša škola zvíťazila v projekte Čerstvé 
hlavičky.  Obchodná spoločnosť Kauf-
land poskytne porubským školákom  
zdarma ročnú dávku zeleniny a ovocia. 
Každý utorok treba dodávku vyzdvihnúť, 
doviesť, umyť a ponúknuť deťom. V sep-
tembri už dodali banány, hrušky i hrozno.  

Ovocie a zelenina 
pre naše hlavičky

Moje prázdniny začali u starkej. Spala 
som u nej dva dni. Bolo mi tam dobre. 
Maľovala som si, hrala sa s bublifukom. K 
starkej prišli z Nemecka Vaneska a Nik-
las. Je to moja sesternica a bratranec. Boli 
sme spolu na kúpalisku v Jáne a na Mare. 
V Liptovskom Jáne som stretla moju ka-
marátku Emku. Veľmi sa mi tam páčilo.

Zoe Vretenárová, 2.roč.

Jeden slnečný deň sme sa vybrali na výlet 
do Prosieckej doliny. Túra bola zaujíma-
vá. Bolo tam veľa mostíkov, skál, lezenia a 
rebríkov. Videli sme aj vodopád Červené 
piesky. Po dlhej ceste sme sa občerstvili a 
vybrali domov. Bol som už unavený, ale 
výlet sa mi veľmi páčil. Chcel by som si 
ho určite zopakovať.

 Peter Balent, 2.roč.

Prvý prázdninový deň sme boli v Košiciach 
na trampolínach. Ďalšie štyri dni sme strá-
vili v družine. Na začiatku prázdnin sme 
pripravovali Axe búdu. Páčil sa nám bab-
ský deň s maminkou. Kúpili sme si veci 
a pizzu. Jeden víkend sme kúpili uhorky, 
ktoré sme spoločne zavárali. Najlepší záži-
tok bola dovolenka v Chorvátsku.

Laura a Paula Šlaukové, 2.roč.

V utorok sme šli s maminou za ocinom 
do Ružomberka a potom sme vyrazili 
do Českej republiky. Cestovali sme až do 
mesta Český Krumlov. Cesta bola veľmi 
dlhá. Ráno sme sa naraňajkovali a išli sa 
bicyklovať. Na ďalší deň som sa veľmi te-
šila. Boli sme raftovať. Plavili sme sa 27
km. Navštívili sme aj kaštieľ, kde sa mi 

páčili obrazy, na ktorých boli princezné. 
Cestovanie sa mi veľmi páčilo.

Sofinka Uhliariková, 2. roč.

Išli sme na dovolenku do Chorvátska. 
Hneď ako sme prišli, utekali sme do mora. 
More bolo krásne a teplé. Po ceste sme 
vyhladli, tak sme išli do reštaurácie. Po-
tom sme išli pozrieť našu izbu, ktorej sme 
sa potešili. Ďalšie dni sme trávili pri mori 
a bazéne. Iné dni sme išli na výlet loďou. 
Videli sme aj zátoku Modrá lagúna. Bola 
v nej krásna číra voda. Videli sme až na 
dno. Dovolenka nám rýchlo ubehla. Bola 
som veľmi spokojná.

Viktorka Rybárska, 2. roč.

Prázdniny boli krásne. Kúpala som sa v 
našom bazéne, opekali sme, bicyklovali sa, 
chodili do mesta na zmrzlinu. S mamin-
kou sme bicyklovali až Liptovského Jána. 
S mojim kamarátom Peťkom a maminou 
sme išli na kúpalisko.  Čakala nás aj stano-
vačka v Podhájskej. Bola to zábava.

Ninka Bukasová, 2. roč.

Ráno 21.8. som bol pri starkej. Boli sme v 
zábavnom parku. Potom sme išli k babke. 
Bola tam aj teta Vlasta. Hral som futbal. 
Vyhral som 18 – 8. Mama pracovala v 
záhradke. Kubko sedel v kočíku. Hra-
li sme sa na obchod. Ja som bol vedúci. 
Večer som čítal o bábike. Ocino mi čítal 
tri rozprávky. Ďalší deň sme išli na poštu. 
Prišli mi nové topánky. Na obed som mal 
buchty. Poobede sme išli na cintorín za-
páliť sviečku starkému a ujovi. Večer mi 
mama čítala rozprávku.

Matias Jagerčík, 2. roč.

Cez prázdniny som sa hrala s Dávidkom, 
Riškom, Sofinkou aj Filipkom. S celou ro-
dinou sme navštívili kúpalisko v Liptov-
skom Jáne. Šmýkala som sa na šmýkačke, 
šnorchlovala aj sa spúšťala na tobogánoch. 
S dedkom som sa bola bicyklovať. Kúpil 
mi zmrzlinu. Prázdniny som si užila.

Emka Jakubská, 2. roč.

• Naši prváci a ich výtvarné práce

Deti privítali túto vitamínovú bombu a 
tešia sa na mrkvu v posledný utorok sep-
tembra. Radosť detí je najlepším vyjadre-
ním poďakovania všetkým, čo hlasovali 
za dobrú vec. Dobrá práca sa vypláca.

-dm- foto: S. Marcinčinová

• David Dvoran, 
úspešný riešiteľ 
Matematického klokana
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Z prázdninového denníka 
tretiakov

Prvý týždeň prázdnin som mal angínu. 
Keď som sa vyzdravel, išiel som do tábo-
ra Detská univerzita 2023. Naučil som sa 
veľa nových vecí o vojakoch. Najviac sa 
mi páčilo v Simulačnom centre. Na konci 
som mal promócie a dostal som titul Ba-
kalárik. S rodičmi som bol aj v Rybárni 
NA HÁKU. Chytil som desať rýb.     

Filip Kováč 3. ročník

Piaty týždeň prázdnin som bola u starkej 
a dedka. Starkí majú psíka Lea, kocúrika 
Šimona a sliepočky. Trhala som púpavové 
listy a kŕmila nimi sliepočky. Večer som 
chodila venčiť Lea. Leo je prítulný psík 
čiernej farby. Rada ho hladkám a hrám sa 
s ním. V záhrade som videla ježka. Veľ-
mi sa mi páčil. &ježkovia prichádzajú k 
starkým každý večer. Vedia, že tam nájdu 
čerstvú vodu a granulky alebo mačaciu 
konzervu. S kamarátkou Timkou sme si 
spravili piknik pod stromom. Dali sme si 
tam stôl a stoličky. Pili sme pomarančový 
džús. Starkí ma vzali do Mc Donaldu. Je-
dla som hranolky s nugetkami. 

Stella Buzáková 3. ročník

Moje letné prázdniny boli úžasné. Zažil 
som veľa krásnych zážitkov. Najkrajšie 
bolo v Rumunsku a Bulharsku na slneč-
nom pobreží. Chodil som aj opekať, bol 
som s deťmi, čo prišli z Anglicka. Na po-
slednej výprave som bol v Karvinej, kde 
sa moja babka narodila. Je to v Česku, 
navštívil som aj dinopark. 

Matej Volko 3. ročník
Cez prázdniny som bola na Oravskom 
hrade. Videli sme expozície, točené filmy
a rozprávky. Cestou z hradu sme sa zasta-
vili na koláč. Boli tam trhy, tak som si kú-
pila plyšovú hus. Je veľmi huňatá. Jeden 
deň sme sa vybrali na chatu spolu s na-
šim psíkom Bellou. Keď sme prišli, Bella 
dostala vodu a s mamkou som sa pobrala 
na ihrisko. Cestou nazad sa mi podarilo 
nájsť môj prvý dubák a kuriatko. 

Adela Hricová, 3. ročník 

V jeden pondelok sme boli na formuliach. 
Stala sa mi tam hrozná vec, udrela som si 
hlavu, nohy a ruky. V tomto týždni sme 
boli na cyklotúre, pomáhala som starkej 
variť, stihli rybačku v L. Sielnici. Podarilo 
sa nám chytiť desať rýb. Bola som u Miš-
ka Rúfusa na oslave, veľmi sa mi tam pá-
čilo. Cez víkend som bola pozrieť môjho 
brata Miška na tenisovom turnaji a zašli 
sme po vodu na Borovú Sihoť. Môj naj-
väčší zážitok bol na konci leta, keď som 
ošetrovala koníky. 

Michaela Marcinčinová  3. ročník 

V nedeľu 30.6. začali letné prázdniny, na 
ktoré som sa veľmi tešila. Prvý týždeň 
bolo pekné počasie. Moje kamarátky 
Miška a Stellka boli prihlásené do letnej 

družiny. Aj mňa tatino prihlásil. Tam sme 
sa hrali, kreslili a chodili na vychádzky. 
S pani učiteľkou Dzúrovou som si nama-
ľovala tričko. S bratom Vilkom sme nav-
štívili babku Mirku v Žiline a boli sme aj 
pri babke Hanke. Urobila nám výborný 
obed. Spolu sme chodili po výletoch a 
keďže bolo pekné počasie, zašli sme aj na 
kúpalisko.  V strede prázdnin sme sa roz-
hodli s tatinom, že pôjdeme na stanovač-
ku aj s kamarátmi. Tatino pripravil stan, 
spacáky a ostatné potrebné veci a vyrazili 
sme smer Podhájska. Ubytovali sme sa v 
kempe a navštívili kúpaliská a tobogány.        

Paulína Migaľová 3. ročník 

Cez leto som zažila veľa zábavy. Bola som 
na súťaži a získala dve medaile. Stihla som 
výstup na Poludnicu. Bola to dlhá cesta, až 
sme prišli do jaskyne aj s kamarátkou Sár-
kou. Pekný výlet bol aj na vežu v Bachledo-
vej doline. Z veže sa dá spustiť tobogánom, 
ja som sa ale bála, lebo bol rýchly. Počas 
prázdnin som navštívila nášho chorého 
starkého v Martine a cestou naspäť sme si 
dali výbornú pizzu. Starká nás zobrala do 
Rozprávkového lesa, kde boli spievajúce 
mačky. Bola to zábava.       

Nataša Paškuliaková 3. ročník

Moje prázdniny
Na začiatku prázdnin sme išli na dovo-
lenku do Štúrova. Počasie nám prialo, tak 
sme sa celé dni kúpali. Večer sme grilovali 
a hrali spoločenské hry. Jedného dňa sme 
vyrazili do Budapešti, kde sme navštívili 
Tropicárium. Tam sme videli rôzne dru-
hy rýb, plazov a medúz. Bola tam aj raja a 
hrôzostrašné žraloky. Cestou naspäť sme 
sa zastavili na nákupe a na „fajnej“ zmrz-
line. Týždeň rýchlo ubehol a zrazu sme 
sa museli pobaliť na cestu domov. Bolo 
výborne ako každý rok. 
 Od 16. do 22. júla som spolu s mo-
jou neterkou Emkou bola v Kresťanskom 
tábore v Zuberci. Bol s nami náš pán kap-
lán, ktorý nám vymýšľal super program. 
Najviac sa mi páčili nočné hry. Mali sme 
aj vodnú párty, rôzne výlety a zábavy. 
Spoznali sme veľa nových kamarátov. 
Cez prázdniny som sa ešte bola kúpať v 
Liptovskom Jáne, na Lúčkach a pešo som 
vyšla na Žiarsku chatu a na mlyny v Lip-
tovských Kľačanoch. 
 Mám kopec zážitkov a milých spo-
mienok. Prázdniny sú proste SUPER.

Michaela Jurečková, 4. ročník

Dovolenka na Kréte
Chcela by som sa s vami podeliť o svoje 
zážitky z dovolenky. Prileteli sme do He-
raklionu a autobus nás odviezol do apart-
mánu. Po zobudení sme sa naraňajkovali 
a šli sme k moru. Každý deň sme spozná-
vali oblasť, v ktorej sme boli, kúpali sa v 
mori a prechádzali sa. Jedného dňa sme 
nasadli na vláčik, ktorý nás odviezol k 
jazeru Kournas. Tam sme si požičali šľa-
padlo a išli sme hľadať korytnačky – no 
šťastie sme nemali. Po návrate sme už len 
oddychovali. 
 Bolo tam veľmi pekne a odniesli sme 
si odtiaľ kopec zážitkov. 

Zara Gališinová, 4. ročník

Prázdninové cestovanie
Z letných prázdnin mám veľa zážitkov, 
no najviac sa mi páčilo na dovolenke. Ko-
niec júla som trávil u deda a Hanulky na 
Orave. Keď som sa od nich vrátil, zača-
lo chystanie. V utorok sa vrátil z Nórska 
môj ocino a v stredu sme vyrazili na ces-
tu. Cestou do Albánska sme prechádzali 
cez krajiny: Maďarsko, Srbsko a Čiernu 
horu. Keď sme prišli do Albánska, veľmi 
sa mi tam páčilo. Ale boli tam ľudia, ktorí 
nevedeli normálne šoférovať. Skoro sme 
mali čelnú zrážku kvôli ujovi, ktorý nám 
na drzovku vošiel do protismeru. Ocino 
sa veľmi hneval a nevedel, čo si má o ňom 
myslieť. Albánsko je krajina blízko Gréc-
ka a Macedónie. Strávili sme tam osem 
nocí. Zvyšných pár dní sme cestovali a 
navštevovali rôzne miesta. Prebehli sme 
najkrajšie pláže v Ksamile a zaplával som 
si v kaňone rieky Osum. Odvážil som sa 
okúpať aj v ľadovom vodopáde Bogove, 
ktorý mal asi 3 stupne. 
 Dovolenku som si veľmi užil a už sa 
teším na ďalšie leto. 

Viliam Bobák, 4. ročník
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Tvorivé písanie v rámci hodín čítania – 
téma čo by sa stalo keby.... ( žiaci po pre-
čítaní príbehu o Jankovi Piporovi mali 
za úlohu pokračovať v príbehu na jednu 
zvolenú tému). Nech sa páči ich tvorba.

Čo by sa stalo, keby Janko chytil 
pri rieke zlatú rybku?

Bratia utekali od obra a Janko, keďže bol 
príliš malý, im nestíhal. Keď tu zrazu vy-
skočí ryba z rybníka. No nebola to hoci-
jaká ryba, bola to zlatá rybka. Vraví mu: 
„Janko, splním ti tri priania.“ Janko sa za-
myslí a povie: „ Hmm, chcem byť veľký a 
silný ako moji bratia.“ Ani sa nenazdá  a 
už sa mu to splnilo. „ moje druhé prianie 
je, aby som mal vždy pravdu. A tretie, aby 
ma mali všetci radi.“ Rybka mu to splní, 
no nie je s tým, spokojná. Janko ide do-
mov celý natešený, no po troch dňoch 
sa celý zúfalí vráti k rybníku. Prosí zlatú 
rybku, aby mu všetky želania zrušila. A 
tak sa stalo. Janko sa vrátil domov a žil 
šťastne až do smrti.  Ľudia sme rôzni a 
každý je výnimočný svojím spôsobom. 

David Dvoran, 4. ročník

 Bratia s Jankom utekali od obra až dobehli 
ku riečke. Darmo volá na bratov, aby mu 
pomohli prejsť cez rieku. Ale tí len ďalej 
utekajú. Janko sa rozbehol a čľup! Rovno 
do riečky. Vo vode stretol malú, ale zlatú 
rybku. Janko sa jej veľmi potešil, dúfal, že 
mu splní tri želania. Slušne sa pozdravil 
a opýtal sa: „ Stala sa mi krivda, prosím, 
pomôžeš mi?“ Ona mlčky prikývla. Jan-
ko Pipora neváhal, hneď vyslovil svoje 
želanie: 1. nechať zmiznúť obra, aby už 
nikomu neublížil, 2. byť doma s rodičmi, 
3. mať veľkosť akú majú jeho bratia, aby 
ho mali radi. Rybka mu všetko splnila a 
zazvonil zvonec a rozprávky je koniec.

Michal Fenik, 4. ročník

Čo by sa stalo, keby bratia mali 
s Jankom dobrý vzťah?

Bol raz jeden Janko Pipora, ktorý mal 
piatich bratov. Keď kosili lúku, vysmädli. 
Cestou ku studničke ich schmatol veľký 
obor. Odniesol ich do kaštieľa a chcel ich 
zjesť. Janko sa prepchal škáročkou pod 
dverami a všetkých ich zachránil. Pri úte-
ku museli preskočiť rieku, čo Janko ne-
zvládol a čľupol do rieky. Jeho bratia mu 
na oplátku pomohli a zachránili ho.

Nina Šlauková, 4. ročník

Utiekli by spolu od obra, ktorý ich väznil. 
Bratia by Janka Piporu preniesli na druhý 
breh rieky. Ako sa tak ponáhľali domov, 
stretli kráľovský koč. Keď princezné zba-
dali malého Janka, zobrali ho do kráľov-
ského zámku. Jankovi sa najviac páčilo v 
kráľovskej kuchyni a rád tam pomáhal. 
Bratia ho nakoniec našli  a vrátili sa  s 
ním domov. 

Teo Medľa, 4. ročník

Informácia o pripravenosti ZŠ Milana Rúfusa 
na školský rok 2023/2024

 V novom školskom roku 2023/2024 
pokračujeme v napĺňaní cieľov ŠkVP.
 Sme školou:
• rodinného typu - priateľská k deťom, 

učiteľom a rodičom (záleží nám na 
bezpečnom rodinnom prostredí, vzá-
jomnom porozumení, tolerovaní od-
lišností, rešpektovaní iných názorov),

• moderná, tvorivá - vytvárajúca pod-
mienky pre tímovú prácu, komuniká-
ciu, ponúkajúca efektívny edukačný 
proces,

• tradičná – nezabúdajúca na tradície 
regiónu,

• zdravého životného štýlu – ponú-
kajúca zdravé školské prostredie pre 
všetkých.

 Výchovno-pedagogická činnosť
 V školskom roku 2023/2024 pracuje 
na ZŠ 10 pedagogických zamestnancov 
(z toho sú dvaja vyučujúci NBV 1 hodinu 
týždenne, 2 asistenti učiteľa) a 1 nepedago-
gický zamestnanec. Jeden asistent je plate-
ný zo ŠR a druhého sme získali po zapojení 
sa do Národného projektu POP 3.
 Na konci školského roku primárne 
vzdelanie dosiahlo 11 žiakov, ktorí pokra-
čujú v plnení PŠD na školách v meste.
 Prihlášky do školy podalo 13 ZZ, z 
toho do 1. ročníka nastúpilo 13 žiakov, z 
toho ZZ jedného žiaka požiadal o osobit-
né plnenie PŠD (študuje v zahraničí).
Počty žiakov v jednotlivých triedach 
(spolu 54 žiakov)
1. ročník – 13 žiakov (z toho 1 žiak je 
individuálne začlenený – pracuje s asis-
tentom a 1 žiak študuje v zahraničí), tr. 
učiteľka Mgr. Zuzana Hlavnová
2. ročník – 13 žiakov (z toho 2 žiaci sú 
individuálne začlenení), tr. učiteľka Mgr. 
Katarína Jelínková

3. ročník – 11 žiakov (z toho 2 sú indivi-
duálne začlenení – pracujú s asistentom 
a 1 žiak študuje v zahraničí), tr. učiteľka 
Mgr. Bohdana Bobáková
4. ročník – 17 žiakov (z toho 5 sú indivi-
duálne začlenení – pracujú s asistentom), 
tr. učiteľka Mgr. Monika Štrkolcová
 Spolu máme integrovaných žiakov 
10, z nich dvaja majú mať asistenta na 
100%, jeden na 70% a ostatní na 50% 
(asistentky - Mgr. Simona Marcinčinová, 
Alena Trnovská)

 ŠKD má 2 oddelenia (spolu 48 žia-
kov)
I. oddelenie – 25 žiakov (1. a 2. ročník), 

vychovávateľka Monika Petrášová
II. oddelenie – 23 žiakov (3. a 4. ročník), 

vychovávateľka Mgr. Oľga Dzúrová
 V rámci rozvoja pohybových zruč-
ností spolupracuje škola s KFA Education 
s.r.o. – hodiny TSV – 1. a 2. ročník – fi-
nancované zriaďovateľom. Hodiny s tré-
nermi sú pestré, zamerané na všeobecnú 
pohybovú koordináciu, čo v súčasnej dobe 
považujeme za veľký prínos, vzhľadom na 
to, že mnohé deti nemajú príležitosti v 
rodinách na aktivity zamerané na pohyb. 
Zlepšenie pohybových zručností vníma-
me už po prvom polroku absolvovania 
týchto hodín a samozrejme sa to následne 
prejaví aj vo vyučovacom procese.
 Tento školský rok sme zapojení do 
projektu Čerstvé hlavičky, ktorý zastre-
šuje Kaufland Slovenská republika v.o.s.
Každý týždeň žiaci desiatujú čerstvé ovo-
cie alebo zeleninu podľa rozpisu.
 Na škole pracuje Rada RZ, ktorej 
predsedkyňou je Mgr. Katarína Migaľová.

Mgr. Monika Štrkolcová, 
riaditeľka ZŠ Milna Rúfusa

• Zľava: Stanka Iľanovská,  Mgr. Katarína Jelínková, Monika Petrášová, Mgr. Simona Marcinčinová, Mgr. 
Bohdana Bobáková, Mgr. Monika Štrkolcová, Alena Trnovská, Mgr. Zuzana Hlavnová, Mgr. Oľga Dzúrová.
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Naši prváčikovia

1. trápna situácia hovor.
2. 5.- te písmeno abecedy
3. označ. pre liter
4. smrteľná africká nemoc
5. okrasný vták
6. citoslov. bedákania
7. technická kontrola skr.
8. International Advertising Associacia 

skr. (Medzinárodná reklamná 
asociácia)

9. začiatok abecedy
10. tieni
11. náplecník na vojens. rovnošate s 

označ. hodnosti
12. Slovenský olympijský výbor ozn.
13. stredoveký básnik a spevák rytier-

skych ľúbosných piesní
14. Anton
15. čínska droga
16. mesto v Anglicku spojené s futba-

lom
17. lúka básn.
18. kabela
19. prenos myšlienok z jednej osoby na 

druhú na väčšiu vzdialenosť 
 bez známych zmyslových orgánov
20. posledná vôľa, závet 
21. nádobka na atrament
22. rekomando - do vl. rúk ozn.
23. mýtus, povesť, tiež viažúca sa na 

Ezopa
24. pilotný priestor lietadla
25. aromatická záhradná rastlina
26. soliť česky
27. menšie nákladné auto
28. osobné zámeno

29. patrí apkovi
30. asanuj nespisovne
31. hrýzli ma komáre východosl.
32. evanjelické štúdium skr.
33. mužský hlas
34. združenie podnikov
35. jazdecký klub skr.
36. ŠPZ okr. L. Mikuláš a Vranov n. Topľou
37. olial česky
38. napĺňali
39. všetko pokazí, pobabre
40. zásada, myšlienka, z ktorej sa 

vychádza, stručné tvrdenie
41. stenal
42. zapla do zveráka
43. peruánska speváčka …. Sumac
44. značka elektr. domácich spotrebičov
45. astát ch.zn.
46. Orient
47. B C D doplniť
48. ŠPZ okr. Michalovce
49. posýpaj, nasýpaj
50. niečo, dačo náreč.
51. bizmut ch.zn.
52. odpad z kúrenia zdrobne.
53. milenec
54. príjemne prekvapilo, oťapilo
55. modrá blankytná farba
56. nekujná zliatina železa, hliníka (Al) a 

niklu (Ni)
57. nula
58. kolektív skr.
59. cestovali spojené s púťou
60. staroegyptský boh slnka
61. jeden zo štátov USA
62. ryžová pálenka

63. kyslík ch.zn.
64. brnkací hudobný nástroj obľúbený  

v 16. - 17. stor.
65. obrodná jar skr.
66. kód štátu Haiti
67. cudzie žen. meno od Roba
68. Ilona dom.
69. sťa básn.
70. čínske ženské meno
71. nákl. auto
72. cudzie mužské meno Ata…
73. stará indiánska zbraň (laso s guľami)
74. zasklievač okien
75. štát v Južnej Amerike - štát Inkov
76. japonské umelé vlákno
77. umelý jazyk
78. možno rabuje, kradne
79. arzén ch. zn.
80. druh borovice
81. pilotka, letkyňa
82. slávnostná reč i cirkevná litur. 

motlidba
83. citoslovce trknutia
84. stará mama v Nemecku
85. pohlavný pud, túžba
86. názov nákupného strediska v Lipt. 

Mikuláši, 1. rok v činnosti
87. obrad pomenovania
88. cical
89. roky česky
90. tie 
91. za „G „ v abecede idú písmená 

……. až po „ L“
92.  podriaďovacia spojka
93.  vytŕčalo napr. z radu
94.  kruhová osada v Afrike

95.  astronomický ďalekohľad
96.  namacia hmatom
97.  chemic. prípravok na hubenie  

 nežiadúcich škodcov v poľnoh.
98.  mana v EÚ
99.  hrada, klada, nosník
100.  sexuálne úchylný člověk
101.  biskup pravoslávnej církvi
102.  ranná vlaha
103.  dobre angl. i hovor.
104.  vklad tuzems. subjektu na bežnom  

 účte v zahranič. banke
105.  súprava dielov v modelárstve  

 lietadiel
106.  moslimský vládca i odriekač   

 modlitieb v mešite
107.  zinok ch. zn.
108.  tam
109.  rieka vo Francúzsku
110.  kananejský najvyšší boh + titán  

 ch. zn.
111.  Svetový pohár zn.
112.  Organization of American States  

 skr. (Oraniz. amer. štátov)
113.  vták lyžičiar, bahniatovitý vták
114.  úkazy
115.  miesto poskytujúce azyl
116.  značka práčiek
117.  áno v Taliansku
118.  svoje česky
119.  znač. múky
120.  zdochlina nemecky
121. lopta mimo hry, zámedzie
122.  bojové pásové vozidlo
123.  ozn. valuty
124.  osť česky (pichliač)
125.  poschodie
126.  elektrina zn.
127.  spi sa alkoholom
128.  patrí nám - je …
129.  ukazoval básn.
130.  olejnatá rastlina i plod
131.  fínske ženské meno
132.  Anna, Iva, Katka
133.  dcéra kráľa Kadmia
134.  značka autobatérii
135.  dvojhláska
136.  akty angl.
137.  vnútri lekárs.
138.  drž pevne v ruke východn.
139.  citoslov. rezignácie
140.  alegórie
141.  3 rímsky
142.  ampér zn.
143.  dlhé A
144.   Y s dĺžňom
145.  ŠPZ okr. Malacky
146.  bar bez spoluhlások
147.  západočeské mesto
148.  Association of Tennis Profesionals  

 skr.
149.  jeden zo známych žartov ja kan…

V STĹPCOCH: 
3.  - pod tajn.č. I. etnikum najsever. 

oblasti zemegule, odnož eskimákov
19.  - pod tajn.č. II. polomer ozn. 

  
Pomôcky: 
ALTIS, AVOIR, DEVIANT, EPARCHA, IMAM, 
INOTAJE, INUITI, INÓ, KIT, KOKPIT, LEILA, 
ORÁCIA, TRUBADÚR.

 
POZOR! V krížovke nemusia byť dodrža-
né interpukčné znamienka, dĺžne!

ZNENIE TAJNIČKY Z č. 115 „PN“:  Hora 
je umelecká definícia zákonistosti bytia,
jeho zmysluplnej hĺbky i podmanivej 
krásy. M. Rúfus
 Autori krížovky: Pavel Staroň

Simona Žabokrtská   

T A J N I Č K A: 
V tajničke sa skrýva meno francúzskeho filozofa a matematika 1596 - 1650, východiskom jeho myslenia je snaha
nájsť neotrasiteľný základ, ktorý nik nebude môcť spochybniť. Pritom postupuje tak, že o všetkom pochybuje, 
aby napokon odhalil to, o čom už nemožno pochybovať. Zistil, že pochybovať sa dá o všetkom, nepochybná je 
len skutočnosť, že si uvedomuje, že myslí. Tak dospel k slávnemu výroku: Dubito ergo cogito. Cogito ergo sum, 
ktorého preklad je obsahom tajničky.

TAJNIČKA ……

20
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23 25 27
24 26 28

30 32
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35 37 39
36 38 40

42 45 47
43 46 48

51 53 55 57
52 54 56 58

60 62
61 63

66 68 70 73
67 69 71 74

76 78
77 79

81 83
82 84

86 88 90
87 89 91

94 96
95 97

99 101 103
100 102 104

106
107

108 110 112 114
109 111 113 115

118 120 122 124
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127 129 131
128 130 132

134 136
135 137

141 143 145
142 144 146
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Predišli nás do večnosti

Kto v srdci žije, ne-
umiera.

S hlbokým zármut-
kom oznamujeme, 
že nás dňa 5. júla 
2023 vo veku 88 ro-
kov naveky opusti-

la naša milovaná mama, stará mama, 
prastará mama a sestra

Mária  Kováčová
rod. Mišíková

Posledná rozlúčka s našou drahou 
zosnulou bola v sobotu 8. júla 2023 o 
15. hodine v Dome smútku v Závaž-
nej Porube. Smútiaca rodina ďakuje za 
všetky prejavy účasti, kvetinové dary i 
účasť na poslednej rozlúčke.

+  +  +
„Pri usilovnej práci 
klesla Tvoja hlava,
svoju úlohu si už 
dokončil.
Teraz môžeš kľudne 
spať a vďačne budú 
spomínať tí, ktorých 
si tak miloval.“

S bolesťou v srdci oznamujeme, že dňa 
10. augusta 2023 vo veku 66 rokov nás 
nečakane navždy opustil otec, starý 
otec, brat a priateľ

Dušan Vretenár
Posledná rozlúčka s drahým zosnulým 
bola v nedeľu 13. augusta 2023 o 14. 
hodine v Dome smútku v Závažnej 
Porube.
Synovia Martin a Dušan s rodinami, 
dcéra Zuzana, vnučka Natálka, pria-
teľka Marta a brat Miroslav vyjadrujú 
slová poďakovania za všetky kondo-
lencie, kvetinové dary i hojnú účasť na 
poslednej rozlúčke.

Žiť možno kdekoľvek, 
ale hniezdo je len jedno

V hlbokom zármut-
ku oznamujeme, že v 
Prahe dňa 25. augusta 
2023 vo veku 86 ro-
kov nás navždy opustil  
Ing. Miloš Čunga. Pri 
pôsobení v diploma-

tických službách Československa  za-
choval si skromnosť a vrúcny vzťah k 
rodnej obci a jej obyvateľom. Posledná 
rozlúčka so zosnulým bola 7. septem-
bra 2023  v Prahe podľa obradov evan-
jelickej cirkvi. Česť jeho pamiatke! 

Ing. Miloš Čunga 
*1937 †2023

Závažnú Porubu nosil 
vo svojom srdci

  Vyrastal pod Tatrami vo veľmi 
skromných pomeroch. A skromnosť a 
schopnosť vážiť si všetkého ho sprevá-
dzala po celý život.
 Už ako malý chlapec počas vojny pri 
evakuácii pomáhal rodičom niesť potra-
viny na prežitie do Pribyliny.
 Ako nadaný žiak, ktorý preskočil 2 
triedy, išiel v 17-tich rokoch študovať Vy-
sokú školu ekonomickú do Prahy.
 Po ukončení pracoval v Žiline a v 
Prahe. Mal rád prírodu a umenie. Popri 
štúdiu bol členom horolezeckého krúž-
ku – zachránil život vedúcemu skupiny 
horolezcov z VŠE pri výstupe v Tatrách. 
Účinkoval v komparze vo filme aj v Štát-
nej opere, pekne recitoval, rád spieval v 
spevokole i v kostole.
 Vždy mal rád hory, prírodu, ľudí, 
umenie a svoj rodný kraj. Slovensko mal 
vždy vo svojom srdci.
 Vždy vnímavý, skromný a v ľuďoch 
vždy videl to dobré. Bol vzácny človek, 
vždy spoľahlivý, úslužný, všetci ho mali a 
majú radi. Bol obľúbený parťák, kolega, 
kamarát. Mal v sebe tichú krásu a vyrov-
nanosť z hôr a čistotu a dobrotu ľudí z 
tohto kraja.
 Zostávaš v našich srdciach NA-
VŽDY.
 Milý ocko Miloš. Ďakujeme Ti za 
Tvoju Lásku, Ochranu, Starostlivosť, Lás-
kavosť a Dôveru – za Všetko!
Tvoji Jolanka, Zuzka a Miloš
 Rozlúčka sa konala v slovenskom 
evanjelickom kostole a. v. sv. Michala v 
Prahe dňa 7.9.2023 o 10,30 hodine. Služby 
Božie celebroval pán biskup Marián Čop.
 Česť jeho pamiatke!

Doba
 Ľubomír Kováč

Všetko je na predaj
v tejto našej dobe.

Podlieha naozaj zákernej chorobe.

Speňažuje všetko,
city, um aj pietu.

Úcta je už pletkou,
klamstvo sa má k svetu.

Aj s vierou je to zlé,
klebetám podlieha.
Zrazu dajak náhle,
brániť sa nestíha.

Skoro ako láska,
čo sa zverejňuje.

Nuž doba je ťažká,
že na zlom buduje. 

 Tieto verše pripomínajú nedožité 
75. narodeniny básnika. Ľubomír Ko-
váč sa narodil 8. mája 1948 v Závažnej 
Porube. Detstvo prežil v rodnej obci.
 Po maturite na martinskom gym-
náziu zavŕšil v roku 1972 štúdium na 
FTVŠ v Bratislave. Pôsobil ako vysoko-
školský učiteľ TV na Lekárskej fakulte 
v Martine. Vydal tri básnické zbierky: 
Nad životom 2002, Spoveď 2003, Pod 
hviezdami 2006. Svoje verše publiko-
val aj na stránkach Porubských novín. 
Báseň Doba napísal v roku 2003. Keď 
písal, videl dvadsať rokov dopredu. 

Navždy odišiel odborník, 
špecialista, športovec, 

skromný a dobrý človek
 Ing. Ján Beťko pôsobil ako sta-
vebný inžinier – statik. Patril k uzná-
vaným odborníkom v tejto oblasti. 
Pôsobil ako poslanec OcZ a predseda 
stavebnej komisie.
 Bol členom oddielu silového troj-
boja TJ Pokrok Závažná Poruba.
 Patril k špičkovým pretekárom 
Slovenska i Československa, o čom 
svedčia dosiahnuté výsledky. V ro-
koch 1975 - 1994 sa zúčastnil 11 krát 
Majstrovstiev Slovenska, z toho  11 x 
zvíťazil, dvakrát bol druhý, v hmot-
nostných kategóriách 100 – 110 kg. 
Na Majstrovstvách ČSSR sa umiestnil 
druhý a 2x skončil tretí. V priebehu 
rokov1975 – 1985 sa v rámci Česko-
slovenska  zúčastňoval pohárových 
súťaží. Z celkového počtu 25x si pal-
mu víťazstva odniesol 24x. V priebehu 
aktívnej činnosti vytvoril 12 českoslo-
venských rekordov a 38 slovenských 
rekordov. Najhodnotejší výkon vytvo-
ril v drepe 315,5 kg v kategórii do 110 
kg na Majstrovstvách Slovenska v roku 
1985 vo veku 43 rokov.
 Česť jeho pamiatke. 

Jaroslav Jurečka

Svoje som už odžil, 
na života poli.
Neplačte by prosil, 
už ma nič nebolí. 

Mňa už nehľadajte, 
medzi živými,
Dobré mi len prajte, 
medzi mŕtvymi. 

Nebolo mi súdené, 
s vami ďalej žiť.
S každým sa chcem 
po mene, s každým 
rozlúčiť.

V hlbokom zármutku oznamujeme, že 
nás navždy opustil vo veku 81 rokov svoj-
ho života náš spoluobčan  

Ing. Ján Beťko
Posledná rozlúčka so zosnulým bola v 
utorok 26. septembra 2023 v Dome smút-
ku v Závažnej Porube.

+   +   +
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Š P O R T

Priniesli 
bronzové medaily

Posledné súťaže  preverili celoročnú prí-
pravu našich gymnastiek od najmladších 
po najstaršie. V Spišskej Novej Vsi na Mi-
niteamgyme sa zúčastnilo 11 družstiev z 
troch klubov. Dievčatá v kategórii slniečka 
obsadili 2.miesto a na treťom stupni stálo 
družstvo v kategórii najstaršie žiačky.

 Na Majstrovstvách Slovenska v sú-
ťaži Teamgym  sa dievčatá snažili podať 
čo najlepšie výkony. Náš športový klub 
reprezentovalo 21 dievčat, v dvoch druž-
stvách.  Umiestnili sa na treťom a piatom 
mieste. Dievčatám gratulujeme.

-ib-

Bodka za tréningovou 
činnosťou

Vlastne dve bodky. Prvá: Majstrovstvá 
Slniečok 2.7.2023 v Poprade. Zúčastnili 
sa naše najmladšie gymnastky.  Prekonať 
strach, samostatne predviesť  povinné  
zostavy čo najlepšie.  A boli všetci  prví. 
Nie všetko je  o víťazstve, ale veľakrát o 
prekonávaní  samých seba.

Aj lanovka si žiada servis

V lyžiarskom stredisku Ski Centrum 
Opalisko Závažná Poruba začala letná 
údržba. V prvej fáze  to boli prípravy na 
výmenu ložísk na vratnom lanáči. Práce 
postupovali  podľa priazne počasia. Za 
fotky ďakujeme Jarovi a vlekárom.      -pj-

TOP športovci v Závažnej

Počas letnej prípravy si zatrénovali, ale 
aj utužili kolektív futbalovým zápasom. 
Využili multifunkčné športové ihrisko 
pri telocvični. Zastavili sa u nás naprí-
klad olympijská víťazka, lyžiarka Petra 
Vlhová s tímom, hokejisti Šimon Nemec 
s bratom Adamom, Denis Godla či Pat-
rik Kozel. Do brány sa postavil Ján Laco a 
Roman Durný. 
 Trénerský tím tvorili kondičný tréner 
Šimon Klimčík a Jaro Moravčík a fyziolo-
gička Eva Piatriková. 

Petra Jurečková

TOP športovci v Závažnej Porube. Horný rad: Kristián Piovarči (fyzioterapeut Ski Tím Vlha), Denis Godla 
(brankár, hokejista), Šimon Nemec (hokejista), Adam Nemec (hokejista), Matej Gemza (asistent trénera Ski Tím 
Vlha), Roman Durný (hokejista), Boris Vlha (bývalý manažér Ski Tím Vlha) Dolný rad: Patrik Kozel (hokejista), 
Marco Porta (fitness tréner Ski Tím Vlha), Eva Piatriková (športová fyziologička), Petra Vlhová, Šimon Klimčík
(kondičný tréner), Jaroslav Moravčík (kondičný tréner), Ján Laco (bývalý hokejista) 

 Druhá bodka.  Cesta do Košíc za po-
sledným tréningom v  športovej hale  Ca-
limero, ktorú nám vždy ochotne poskyt-
ne náš rodák Mirko Štrkolec. Na rôznom 
náradí dievčatá nacvičovali, zdokonaľo-
vali rôzne akrobatické prvky, nechýbala 
ani  kondičná   a baletná príprava.
 Ďakujem trénerkám Lucii Kellov-
skej, Paulíne Didekovej.  Danke Hozovej  
za celoročnú prípravu detí.

text i foto: -ib- 
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Naši žiaci na turnaji 
na Opavsku

Počas víkendu (34. týždeň) sa futbalové 
mužstvo našich žiakov U9 zúčastnilo me-
dzinárodného turnaja Visegrad CUP 2023, 
ktorého domovským stánkom bol tento 
rok štadión Malé Hoštice – Opavsko. 
 Turnaja sa zúčastnilo 20 mužstiev z 
5 krajín. Naši zbierali cenné skúsenosti 
popri akadémiách známych futbalových 
klubov ako sú  Baník Ostrava či Huragan 
Wroclav. Zanechali na turnaji sympatic-
ký dojem. Vo viacerých zápasoch sme za-
znamenali vyrovnané výkony s tesnými 
prehrami, ale v dvoch prípadoch sme sa 
tešili aj z víťazstva. 
 Ambasádorom turnaja bol bývalý 
vynikajúci československý futbalista a 
legenda tohto športu Antonín Panenka. 
Ďakujeme trénerovi Jaroslavovi Beťkovi a 
rodičom, ktorí pomáhali pri zabezpečení 
turnaja.                                         Text: vm

Príprava pretekárov LK 
Opalisko počas letných 

prázdnin

Počas letných prázdnin pokračovala prí-
prava LK Opalisko na blížiacu sa zimnú 
sezónu 2023 / 2024, v ktorej chcú prete-
kári nadviazať na veľmi dobré výsledky z 
predchádzajúcej sezóny.
 Na úvod prázdnin to bola dvojtýž-
dňová príprava na in-line korčuliach 
pred telocvičňou v Závažnej Porube. Po 
dvojtýždňovej prestávke nasledovala prí-
prava v Košiciach, kde pretekári absolvo-
vali tréning na vodných lyžiach na jazere 
a gymnastické cvičenia pod odborným 
vedením skúsenej trénerky zo zahraničia. 

V polovici mesiaca august bolo zorgani-
zované sústredenie v Santovke pri Levi-
ciach, kde pretekári naberali kondíciu v 
jazde na bicykloch,  plávanie na miest-
nom termálnom kúpalisku a techniku 
na in-line korčuliach. V závere letných 
prázdnin bolo posledné letné sústredenie 
na Skalke pri Kremnici, kde pretekári ab-
solvovali tréningové cvičenia na in-line 
korčuliach a svoju odvahu si vyskúšali aj 
na miestnej ferrate.
 Okrem spomínaných sústredení po-
kračovala aj príprava na lyžiach v hale v 
Litve, ktorej sa zúčastnila naša najlepšia 
pretekárka z kategórie žiactva Sára Anto-
lová.
 Činnosť a aktivity LK Opalisko je 
možné sledovať na Facebooku a na webo-
vých stránkach klubu www.lkopalisko.sk 

Text a foto: Ján Rázus

Naši žiaci  U-15  
v úvodnom zápase 

víťazne

V nedeľu 20.8. nastúpili na svoj prvý 
súťažný zápas v novej futbalovej sezóne 
2023/2024 naši žiaci U15. Na domácom 
ihrisku bol ich súperom TJ Máj Ružom-
berok- Černová. Po dobrom výkone naši 
chlapci zvíťazili jednoznačne 7:1. O góly 
sa postarali  Sebastián Pleva 3, Samu-
el Vierik, Mário Mydliar a Patrik Račko 
po 1. Za úspešný vstup do sezóny patrí 
chlapcom pochvala.

text: -vm- foto: -dm- 

• Žiaci U-9 - Malé Hoštice, Opavsko
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Futbalový víkend

Závažná Poruba - Čierne 1:0 
(gól: Martin Baran)
 Po letnej prestávke sa opäť rozbehli 
futbalové súťaže. V piatej lige, skupina se-
ver sme privítali futbalistov Čierneho. Po-
zmenená zostava domácich, keďže v lete 
odišlo niekoľko skúsených hráčov, sa celý 
prvý polčas hľadala. Hostia mali optickú 
prevahu, avšak bez efektu. Domáci mali 
jedinú šancu, ale Luka Hladký netrafil
prázdnu bránu. Mladí Porubenia, vekový 
priemer 21 rokov, sa začali presadzovať po 
prestávke, čoho výsledkom bol pekný gól 
Barana po samostatnom úniku. 

 Cez prestávku stretnutia starosta 
Vladimír Mlynček a bývalý starosta P. 
Beťko zablahoželali tiež bývalému staros-
tovi a kronikárovi ŠK Jarkovi Jurečkovi 
k pekným 85. narodeninám. 

Dolný rad zľava: Radoslav Mudroň, Samuel Garguš, Dávid Križka, Jaroslav Podhoráni, Damián Kondula, Mário 
Devoša, Luka Hladký, Ladislav Poruben, Matej Bartoš; Horný rad zľava: Jaroslav Beťko-manager klubu, Zdenko 
Matoušek-asistent trénera, Michal Janec, Ľubomír Račko, Samuel Rolný, Samuel Dubovský, Jakub Vyskočáni, 
Erik Brezík, Martin Baran, Tomáš Bobrík, Andrej Glončák-kapitán, Viktória Kaltensteinová-zdravotník, Eduard 
Mydliar-tréner

Na zápase boli aj bývalý starosta dru-
žobnej obce Budkovce Marián Uhrina 
a náš bývalý starosta Pavel  Baráni, tak-
že v družnej debate sa stretli všetci naši 
starostovia, bývalí aj terajší a ich kolega z 
Budkoviec.
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Víťazná nedeľa 
našich mužstiev

Naše A mužstvo privítalo na svojom 
štadióne v liptovskom derby Liptovský 
Hrádok. Počas celého zápasu sme mali 
výraznú  prevahu. Hostia prišli brániť 
a obranný val robil našim futbalistom 
problémy. Tesne pred odchodom do šatní 
na konci prvého polčasu strelil náš prvý 
gól Jakub Vyskočáni. V druhom dejstve 
na konečných 2:0 upravil zo značky po-
kutového kopu Andrej Glončák. 

V prestávke pri príležitosti narodenín 
starosta obce a pán farár zagratulovali 
nášmu bývalému starostovi obce a dl-
horočnému športovému funkcionárovi  
Bc. Pavlovi Baránimu k jeho jubileu 75. 
rokom. Naši žiaci U15 odohrali svoj súťaž-
ný zápas v Likavke. O tesné víťazstvo 1:0 sa 
postaral v 55. minúte Patrik Račko. 

Naši chlapci mali ešte dve šance, Bobrík 
volejom trafil brvno a Dávid Križka ne-
dôrazne zakončil. Za druhý polčas sme si 
víťazstvo zaslúžili.
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